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نامه نمایندگان به سران سه قوا:

نگذارید مدیران از عنوان »جانباز« سوءاستفاده كنند 

اروپا راهی جز حفظ دستاوردهای برجام ندارد

پیچیدگی های  تعهد برجامی اروپا 

آب دریای خزر یك متر كم شد 

كاهش مهریه به 55 سکه یا محاسبه به نرخ روز عقد 

سکه رکورد زد
 مهریه به چالش افتاد 

امیر محبیان  فعال سیاسی اصولگرا :

دچار خودزنی در 
مواجهه با دشمن نشویم 

افزایش قیمت سـکه از 1.5 میلیـون به بیش از چهار 
میلیـون تومان، داد مـردان بدهکار مهریـه را درآورده، 
زندانیـان مهریـه از 2500 نفـر به 3700 نفر رسـیدند و 
صدها نفر پشـت نوبت زندان هسـتند، حالا مسئولان 
بـه فکر چـاره افتـاده اند، كاهـش مهریه به 55 سـکه 
یا محاسـبه به نـرخ روز عقـد. مهریـه از جمله حقوق 
مالی اسـت كه طبـق قانون بـرای زنـان در نظرگرفته 

شـده امـا این روزهـا افزایش قیمت سـکه بـای جان 
مردان شـده اسـت؛ حال این پرسـش مطرح می شود 
كـه كورگره مهریـه كی و چگونه باز می شود.نوسـانات 
بـازار در چنـد ماهه گذشـته بر همه چیـز و همه كس 
تاثیر گذاشـته اسـت؛ از قیمت پوشـک بچـه گرفته تا 
خـودرو و خانـه و سـکه و در ایـن میان مردانـی كه بر 

اثـر بدهی مهریـه در زندان بـوده اند...

دبیركل حزب نواندیشان ایران اسامی گفت: در شرایطی كه امروز دشمن در تاش برای القای ضعف و ناتوانی در 
مدیریت كشور است به گونه ای عمل نکنیم كه دچار خودزنی شویم. »امیر محبیان« به بیانات رهبر انقاب اسامی در 
دیدار اعضای دولت مبنی بر اطاع رسانی اقدامات مثبت اقتصادی تاكید كرد و افزود: دشمن تاش دارد تا فضای كشور 
را ناامن و از نظر اقتصادی ضعیف نشان دهد و اگر در مواجه با این رفتار از توانایی های خود غافل شویم تحقیر آنها به 
نوعی به فرسودگی روانی می انجامد.وی ادامه داد: این روزها بسیاری از تریبون ها و رسانه ها اذهان مردم را از اخبار 

منفی پُر می كنند كه باعث آسیب رساندن به روح و دل مردم می شود و گویی در كشور هیچ اقدامی نشده است...
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مدیرعامل شـركت آب و فاضاب قم، آگاه سـازی مردم از شـرایط كشـور و مشکات كم آبی 
را مـورد اشـاره قـرار داد و گفـت: نقش مبلغان بـه ویژه درایـام تبلیغی محرم و صفـر به عنوان 
الگـو و پیام رسـان در این زمینه بسـیار مهـم و تاثیرگذار اسـت. علـی جان صـادق پوردیروز 
در »جلسـه هـم اندیشـی راهکارهای فرهنگ سـازی مصـرف بهینـه آب« افـزود: اگر مبلغان 
مشـکات ناشـی از كمبود آب در كشـور و تاكیـد آموزه های دینـی بر صرفه جویـی و پرهیز از 
اسـراف در مصـرف ایـن مایه حیاتی را برای مـردم بازگو كنند با توجه بـه اعتمادی كه متدینین 
بـه روحانیـت دارند از بروز بسـیاری از مشـکات جلوگیری خواهـد شـد. وی، صرفه جویی در 
مصرف آب را یکی از مصادیق مهم مکارم اخاقی دانسـت و اظهار داشـت: كسـی كه در مصرف 

آب صرفه جویـی كند نسـبت به سـایر خصایص اخاقی نیـز پایبندتر خواهـد بود...

معاون هماهنگی امور اقتصادی استانداری قم گفت: این استان با انعقاد  820 میلیارد ریال 
قرار داد بانکی جهت پرداخت تسهیات، رتبه پنجم كشور در زمینه اشتغال پایدار روستایی را 
به دست آورد. مهرداد غضنفری روز یکشنبه در بیست و چهارمین جلسه كارگروه تسهیل و 
رفع موانع تولید استان در شهرک صنعتی محمود آباد قم اظهار داشت: این موفقیت بر اساس 
آخرین گزارش های تهیه شده از عملکرد تولید اشتغال استان در حوزه روستایی احصا شده 
است. وی افزود: این رقم تسهیات پرداخت شده درحالی شکل گرفته كه شاخص جمعیت 
روستایی قم نسبت به سایر مناطق كشور محدود است، و روستائیان تنها چهار درصد جمعیت 
این استان را تشکیل می دهند، ولی عملکرد تسهیاتی برخی از استان ها كه جمعیت روستایی 

آنها حدود 40درصد است، بسیار پایین تر از قم است...

مدیرعامل شركت آب و فاضاب استان قم: 

مبلغان مردم را 
از شرایط کم آبی آگاه کنند 

معاون استاندارقم : 

منابع  بانکی باید در اختیار 
تولید كنندگان واقعی قرار بگیرد 

رییس فراكسیون امید مجلس شورای اسامی اظهار كرد: بعد از 
انقاب و بخصوص در دهه اخیر شائبه بی تفاوتی جریان اصاحات به 
فعالیت های مذهبی در بخش های متدین جامعه ایجاد شد در حالی  
كه اعتقاد، باور و پایبندی اصاح طلبان به ارزش ها بیش از برخی 
مدعیان و صاحبان تریبون است؛ متاسفانه به نام دین و ارزش ها 
گزینش های كذایی راه انداخته بودند و افراد متدین و متخصص را از 

تصدی مسئولیت های مختلف محروم كردند...

بکارگیری  منع  جدید  قانون  اباغ  منتظر  گفت:  كشور  وزیر 
جابه جا  باید  استانداران  از  تعدادی  اكنون  بودیم،  بازنشستگان 
شوند كه در این جابجایی جایگزینی استانداران بسیار مهم است. 
عبدالرضا رحمانی فضلی روز یکشنبه در حاشیه همایش استانداران 
سراسر كشور درباره زمان انتخاب استاندار كرمان نیز گفت: استان 
كرمان هم اكنون سرپرست دارد و طبق قانون می تواند 3 الی 4 ماه 

كارها را انجام دهد، سرپرست فعلی استانداری...

عارف در دیدار با فعالان دانشجویی:

 اصلاح طلبی  نیازمند 
پوست اندازی است 

وزیر كشور:

تعدادی از استانداران
 باید جابجا شوند 
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عزای حسینی را 
به محفل سیاسی 
تبدیل نکنیم 

محسن هاشمی:

ولادت امام موسی كاظم )ع( را تبریك می گوئیم
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»تحمل« فقط برای مردم نباشد 
آمریکا اعلام کرده است که علیه ما یک جنگ اقتصادی 
به راه انداخته است علاوه بر این آنها جنگ رسانه ای 
و سیاسی ایجاد کرده اند تا بر افکار عمومی ملت ما تاثیر 
بگذارند" این ها عباراتی است که معاون اول رئیس جمهور 
هفته پیش بیان کرده اند. همینجا باید اشاره شود که 

ریچارد نفیو در کتاب هنر تحریم ها به صراحت بیان کرده است هدف تحریم ها تحت 
الشعاع قرار دادن قاطعیت و عزم روان شناختی کشور تحریم شونده است و تحت تاثیر قرار 
دادن مبنا و پایه جسمی فیزیکی برای کاهش استقامت روان شناختی کشور هدف است.

در این میان و در یک چارچوب ادبیات سیاست گذاری باید عنوان شود که معاون اول 
رئیس جمهور " جنگ رسانه ای امریکا علیه ایران " را به عنوان یک دستور کار سیاستی 
دولت پذیرفته و اعلام کرده اند.  اما سوال مهم این است که آیا راهکار سیاستی برای 

مواجهه با این موضوع نیز تدوین شده است ؟ 
آیا برای مقابله با رقیبی که در تدوین جنگ اقتصادی رسانه ای تبلیغاتی علیه ایران از 
جمعیت شناسی کشور و توجه به تفاوت فشارهای اقتصادی در جمعیت جوان و پیر تا 
توجه به تحریم مسافرتی که ازادی حرکت جمعیت شهری و دانشجویان را تحت تاثیر 
قرار می دهد تا عدم منع برخی واردات به منظور تحلیل ذخیره ارزی کشور ، را مد نظر 
قرار داشته است حداقل در حوزه رسانه ای تبلیغاتی یک آمادگی نسبی در کشور ایجاد 

شده است ؟
واقعیت این است همانگونه که رهبری نظام اخیرا عنوان کرده اند این جنگ رسانه 
ای بر فضای عمومی کشور تاثیر گذار بوده است .در این چارچوب با توجه به اینکه یکی 
از دغدغه های اقای جهانگیری جنگ رسانه ای آمریکا علیه ایران است نکات زیر شاید 

در این حوزه مفید باشد.
۱-  به نظر می رسد بسیار ضروری است دولت یک تحلیل دقیق ، صادقانه ، واقع 
بینانه و فراتر از کلیشه های موجود از وضعیت کشور ارائه دهد . این تحلیل باید مبتنی بر 

شناخت دقیق از دغدغه ها ، باورها و سوالات و ابهامات مردم باشد .
۲-  نتایج یک نظرسنجی ملی که اخیرا به سفارش وزرات تعاون کارورفاه اجتماعی 
توسط موسسه  ایسپا انجام شده است نشان می دهد که بیش از ۶۲ درصد مردم بر این 
نظر قایل هستند که ارتباط نزدیک تر وزرا و مسئولین با مردم بر آرامش فضای روانی 
جامعه تاثیر زیاد یا مثبتی دارد . نکته جالب توجه اینکه جامعه روستایی تاثیر این ارتباط را 
بیش از جامعه شهری ارزیابی کرده است. با این وصف مناسب است با پرهیز از گزاره های 
آمرانه ، توصیه گرایانه و کلی گرایانه ، دولتمردان حضور تحلیلی اقناعی و نه حضور خبری 

تبلیغاتی بین مردم داشته باشند.
۳-  باید در حوزه عمومی و رسانه ای از ایجاد فضای  دولت علیه دولت پرهیز داشت. 
صدای واحدِ تحلیلی از دولت باید به گوش برسد. نتایج همان نظر سنجی نشان می 
دهد اکثریت پرسش شوندگان در پاسخ به این سوال که مسئول اصلی ایجاد یا تشدید 
موقعیت کنونی را کدام وزارتخانه یا وزیر می دانید اعلام کرده اند همه وزرای دولت را 

مسئول می دانند .
۴-  از سوی دیگر باید توجه داشت که با اقشار مختلف جامعه که گرایش های سیاسی 
متفاوت دارند و دارای علایق و ارزش های متفاوتی هستند باید به ادبیات متفاوت سخن 
گفت. راب ویلر استاد جامعه شناسی داشنگاه استانفورد  در این خصوص  عنوان می کند 
اگر می خواهیم  گفت و گوهای سیاسی  موفق داشته باشیم و نظر کسی را به موضوعی 

جلب کنیم باید آن موضوع را به ارزشهای اخلاقی بنیادی آن فرد یا گروه مرتبط کنیم.
۵-  نکته دیگر توجه به کاهش تاثیرگذاری گروهای مرجع و پایان یافتن  دوران 
تریبون مرکزی در گفت و گو با جامعه است . دولت برای گفت وگو با مردم باید از قابلیت 
افراد تاثیرگذار بویژه تاثیرگذاران سیاستی ) policy influencer  ( چه در سطح محلی 

چه در سطح ملی استفاده کند .
نکته آخر اینکه همه این موارد زمانی می تواند موثر باشد که مردم باور داشته باشند 
هزینه تحریم ها را مسئولین و مردم با هم تحمل می کنند و در تصمیماتی که برای مواجه 
با این شرایط گرفته می شود نظرات آنها نیز شنیده ، بررسی و توجه می شود.  معاون اول 
رئیس جمهور در همین سخنان خود اشاره کرده اند که " تحریم ها اثر زیادی داشته است". 
باید به راهکارها ، اقدامات و تصمیماتی اندیشید که این باور را در مردم پدید آورد که  اثر 

تحریم ها را همه با هم تحمل می کنند.
* رئیس مركز اطاع رسانی وزرات  تعاون ، كارو رفاه  اجتماعی

انسان دانشگاهی
 انسان بازاری 

خدایش رحمت کند مرحوم دکتر سیدجعفر شهیدی 
استاد ممتاز ادبیات و رئیس موسسه دهخدا را که می گفت 
مشکل مملکت ما از زمانی آغاز شد که در گواهینامه 

فارغ التحصیلی دانشجویان نوشتند: این گواهینامه به شما اعطاء می شود تا از امتیازات 
مادی آن بهره مند شوید! حالا که کتاب »انسان دانشگاهی« پی یر بوردیوی فرانسوی را 
می خوانم شباهت های دانشگاه های فرانسه با قدمت ۸۰۰ ساله را با دانشگاه های ۸۰ ساله 

خودمان بیشتر درک می کنم. 
امروز در دانشگاه ها مزایای مادی به حوزه های دیگر که تأثیر و تأثرش بیشتر از بعد مالی 
آن است تسری یافته است. »پی یر بوردیو« جامعه شناس نامی فرانسوی)۱۹۳۰-۲۰۰۲( 
این کتاب را -که به اهتمام حسن چاوشیان ترجمه شده- حدود سه دهه پیش نوشته و 
ممیزات دانشگاهیان را واکای کرده است. در این پژوهش، ابعاد منفعت و بهره بری آدم های 
با تحصیلات آکادمیک از نقش، جایگاه، موقعیت علمی، اختیارات پیدا و نهان و شان و 
پرستیژ اجتماعی استادان تبیین شده است که نشانگر استفاده یا سوءاستفاده از مقام و 
موقعیت علمی برای امور غیر علمی است . او نشان داده چگونه سرمایه، سرمایه می آورد و 
البته به رغم بوردیو سرمایه انواعی دارد! سرمایه اقتصادی، سرمایه اجتماعی، سرمایه علمی 
و آکادمیک و سرمایه پرستیژ و شأن انسانی. و از آن جا که انباشتن سرمایه آکادمیک، زمان 
می برد، پیمودن روند ارتقا، -که پیوند نزدیکی با سن دارد- مدارج آرمانی حرفه ای و شغلی 

در نظر کارگزاران، جلوه و جلای چشم نوازی دارد. 
بررسی این کتاب خود مجال مناسبی می طلبد اما در این مختصر فقط برخی 

شباهت های انسان دانشگاهی ایرانی و فرانسوی مورد نظر است. 
وقتی درباره قدرت آکادمیک دانشگاهیان می نویسد: هنگامی که آمریکایی جوانی در 
اوایل دهه ۱۹۷۰ مهمانم بود من ناچار شدم برای او شرح دهم که همه قهرمانان فکری او 
هم چون الئوسر بارت، دلوز، دریدا و فوکو موقعیت های حاشیه ای در نظام دانشگاه داشتند 
و دانشگاه غالباً صلاحیت آن ها را برای راهنمایی رسمی پژوهش ها تایید نمی کرد -چرا 
که آن ها خود رساله ای به شکل متعارف ننوشته بودند و به همین دلیل مجاز به راهنمایی 
رساله نبودند. و من یاد عملکرد صوری هیئت ممیزه دانشگاه تهران افتادم که استادان 
برجسته ای را تنها به دلیل عدم انتشار مقالات استاندارد در نشریات موردنظر خویش، 

مردود با نمره صفر اعلام کرده بودند. 
بوردیو می گوید: انباشت موقعیت های تحت کنترل شرط مبادله خدمات میان 
قدرتمندان است که آنان را قادر به دانستن و حفظ ارباب رجوع شان می کند هر قدر 
شبکه های موقعیت های تحت کنترل گسترده تر متنوع تر باشد -در موسسه ای آموزشی 
و پژوهشی در نشریه ای دانشگاهی و مطبوعات و رسانه ها- این مبادله ها، طولانی تر، 
پیچیده تر و از دید غریبه ها نادیدن  تر است. توصیه Y برای شاگرد  X، شاید با مرور و نقد 

کتاب در هفته نامه ای جبران شود که یکی از اقوام ایدئولوژیک x نوشته است.
چه جالب! گویا این صفات تمام دانشگاهیان قدرت طلب است و مختص فرانسه نیست. 
آیا این سوال پرسیدنی است که بیش از ۴ میلیون دانشجو و ده ها هزار استاد و مدرس 
دانشگاهی در ایران چه مناسباتی دارند؟ چرخه قدرت در میان آن ها چگونه است و اساساً 

محیط دانشگاهی، ارتباطات سازمانی و انسانی را چطور شکل می دهد؟
انگار بوردیو پاسخ می دهد: X، افراد بسیار زیادی را دور خود جمع کرده بود، او به کسی 
فشاری نمی آورد غیر از کسانی که از او دور بودند، یا دستیار او نبودند. آن ها تحت فشار وی 
دکتراهای شان را می گرفتند و خیلی زود موفق می شدند از همین رو Y در ۳۸ سالگی 
استاد رسمی سوربن شد! و بقیه را »مدرس« نگه می داشت، تا به همان صورت بپوسند، 

چون مورد علاقه وی نبودند ... 
به یقین کم تر می توان چنین دنیای اجتماعی را یافت که قدرت به این میزان به 
عقیده بستگی داشته باشد و این سخن هابز در آن تا این حد صادق باشد که آوازه 
قدرت، قدرت است. شاید همین شباهت هاست که جلال آل احمد بعد از یک سال که 
دوره دکتری زبان فارسی را در دانشگاه می گذراند می گوید: حیف عمر و یک سالی که 

در دانشگاه تلف کردم!
شناخت انسان دانشگاهی ایرانی البته محتاج بررسی پژوهشی شبیه کار بوردیو است 
که گرچه گاه توسط برخی محققان نقادی و حلاجی شده است، اما اغلب پژوهش ها ناظر 
بر عملکرد دانشگاه ها بوده است نه افراد و شخصیت دانشگاهیان. البته کار پژوهشی نقادانه 
که به انسان دانشگاهی بپردازد، نوعی خودزنی است که کم تر فرد دانشگاهی جرأت و 
جسارت آن را دارد. چه بسا پس از پژوهش ها روشن شود برخی از استادان آدم  بازاری اند تا 
انسان دانشگاهی؛ شبیه پزشکانی که برج ساز شده اند یا مهندس و مدیرانی که از موقعیت 

دانشگاهی خود برای تجارت بهره برده اند. 
با این حال، این اثر آن قدر شباهت های نزدیک با جامعه دانشگاهی ایران دارد تا در نبود 
این پژوهش ها، فعلا شمایی کلی از موقعیت، قدرت و سرمایه های انباشته افرادی بدهد 
که علاوه بر مدرک دانشگاهی که از امتیاز مادی آن بهره می برند از دیگر وجوه آن که به 
مراتب از سرمایه مادی آن فزون تر است، استفاده کنند به گونه ای که انسان یازاری حتی 

تصورش هم برایش مشکل است.

دادستان تهران:

 شركت های خودروسازی 
از انحصار اجتناب كنند 

»عباس جعفری دولت آبادی « دادستان تهران، به شرکت های خودروسازی توصیه 
کرد از انحصار اجتناب کنند. 

جعفری دولت آبادی روز یکشنبه در نشست بررسی مشکلات خودروسازان بر 
مجرمانه بودن گران فروشی کلان ارزاق یا دیگر نیازمندی های عمومی و احتکار عمده 
کالاها، استفاده از لفظ انحصار در ماده  یک قانون مجازات اخلالگران در نظام اقتصادی 
کشور تاکید کرد.وی گفت : هر یک از این اقدامات که با هدف ایجاد انحصار یا کمبود در 
عرضه این کالاها صورت گیرد، جرم بوده و مجازات مرتکب را به همراه خواهد داشت. 
دادستان تهران همچنین از رسانه ها، شرکت های خودروسازی، دستگاه های اجرایی 
و پلیس خواست تا از اعلام و انتشار اخبار غیرواقعی راجع به احتکار خودرو توسط 
شرکت های دولتی مانند ایران خودرو و سایپا که متضمن نگرانی مردم است،  پیش از 
بررسی دقیق موضوع، خودداری کنند.جعفری دولت آبادی با مناسب ندانستن انتشار 
این گونه اخبار در شرایط فعلی، اظهار داشت: رسانه ها و شرکت های خودروسازی باید به 
بار روانی این موضوع توجه کنند و به گونه ای عمل نمایند که اعتماد مردم افزایش یابد.

دادستان تهران خواستار توجه بیشتر شرکت های خودروسازی به اتخاذ تدابیر لازم در این 
زمینه شد و با انتقاد از انبار کردن خودروها، اظهار داشت: نگهداری هزاران دستگاه خودرو 
در انبارها بدون این که اطلاع رسانی صورت گیرد، موجب می شود که مردم توجیهات 
بعدی مربوط به کمبود قطعاتی مانند آیینه خودرو و نظایر آن را نپذیرند.وی با تاکید بر این 
موضوع که شرکت های خودروسازی می بایست انبارها و مکان های نگهداری خودروهای 
تکمیل  نشده و فاقد قطعات لازم را به مراجع رسمی از جمله وزارت خانه های مرتبط،  
دادستانی و پلیس اعلام نمایند، افزود: برخی اخبار و گزارش ها راجع به احتکار خودرو برای 
دادستانی ارسال شده است؛  در همین راستا در هفته گذشته یکی از معاونان دادسرای 
تهران به یکی از این انبارها مراجعه و متعاقبا گزارش نمود که خودروهای بسیاری به 
دلیل نقص در قطعه در این مکان نگهداری می شوند.جعفری دولت آبادی با تاکید بر 
این که شرکت های خودروسازی باید به دور از کارهای تبلیغاتی در خصوص واقعیت های 
موجود با مردم صحبت کنند،  افزود: سکوت این شرکت ها بویژه شرکت های دولتی، 
کاهش اعتماد عمومی را به دنبال دارد.وی با اشاره به تایید وجود پاره ای مشکلات برای 
شرکت های خودروسازی، اظهار داشت:  برخی از شرکت های قطعه ساز در دادسرا پرونده 
مفتوح دارند و انتظار می رود که در این بخش برخی دستگاه های دولتی مرتبط با موضوع 

از متخلفین حمایت نکنند.

محسن هاشمی:

عزای حسینی را به محفل سیاسی تبدیل نکنیم 
رئیس شورای اسلامی شهر تهران با بیان اینکه بخشی از رفتارهای عزاداران به 
عزاداری ها آسیب می زند تاکید کرد: عزاداری حسینی را به محفل سیاسی تبدیل نکنیم. 
محسن هاشمی دیروز در آغاز هشتاد و ششمین جلسه شورا، سیاسی کردن 
عزاداری ها را یکی از مهمترین آسیب ها دانست و افزود: چرا برخی مداحان و سخنرانان 

تعابیری به کار می برند که موجب گریزان شدن اکثریت جامعه از این آیین ها شود.
وی گفت: آیا هر شخصی که به عنوان خادمی و غلامی اباعبدالله افتخار می کند نباید 
طوری عمل کند که نسل جوان، نخبگان و همه اقشار جامعه جذب این مشعل هدایت 
و کشتی نجات شوند؟هاشمی اظهارداشت: برخی رفتارهای افراطی ما شیعیان بخصوص 
در استفاده از ابزارها، اشعار و آواها بیشترین آسیب را به عزاداری حسینی وارد می کند و به 
تعبیر شهید مطهری مظلومتر از خود امام حسین)ع(، عزاداری حسینی است که به دست 
ما تحریف شده است.وی افزود: امروزه دولتی، هیجانی و سیاسی کردن عزاداری حسینی 
سه آسیبی است که علاوه بر تحریف های مورد نظر شهید مطهری عزاداری حسینی را 
تهدید می کند.هاشمی یادآور شد: از زمانی که امام باقر )ع( براساس سنت وقف عزاداری 
حسینی را در صحرای منا بنیان گذاشت ۱۳۰۰ سال می گذرد و در طول این مدت 
زمان طولانی، پرچم عزای حسینی مردمی ترین عنصر در جامعه شیعه بخصوص ایرانیان 
عاشق اهل بیت)ع( بوده است.وی اضافه کرد: حتی در زمان هایی که حکومت های مستبد، 
عزاداری و زیارت امام حسین)ع( را ممنوع اعلام کرده بودند شیعیان با اهدای جان، 
دارایی ها و اموال خود اجازه ندادند نوای قدسی یاحسین خاموش شود.رئیس شورای شهر 
تهران عنوان کرد: اکنون نیز حضور هرساله بیش از ۱۰ میلیون زائر اربعین در عراق بدون 
استفاده از امکانات حکومتی براساس عشق و ارادت مردم به اباعبدالله الحسین صورت 
می گیرد.وی گفت: جریانی که می خواهد عزاداری اهل بیت را وابسته به دولت و بودجه 
دولتی کند، به جای خدمت ناخواسته به آن آسیب می زند.هاشمی همچنین استفاده از 
نواهای غیرمتناسب با فرهنگ ایرانی و اسلامی، تاسی از موسیقی شبیه جاز برای عزاداری، 
رفتارهایی نظیر قمه زنی یا استفاده از ابزارهایی که به بدن فرد عزادار و کودکان آسیب 

می زند را از دیگر آسیب های عزاداری عنوان کرد.

 فرمانده نیروی زمینی ارتش:

صفر تا صد تجهیزات 
مورد نیاز در كشور تولید می شود

فرمانده نیروی زمینی ارتش گفت: هیچ خطری کشور ایران را تهدید نمی کند و در 
آستانه هیچ جنگی نیستیم.

امیر سرتیپ کیومرث حیدری  دربازدید از تیپ ۳۱۶ زرهی قهرمان استان همدان، با 
تسلیت ایام شهادت امام حسین)ع( اظهار کرد: استان همدان در دوران دفاع مقدس نقش 
بی بدیلی را ایفا کرد و نوار مرز غرب کشور خاطرات ماندگار شهدای همدان را فراموش 
نمی کند.وی با اشاره به اینکه تعدادی پروژه عمرانی در تیپ افتتاح خواهد شد، افزود: تیپ 
مستقل زرهی همدان یکی از تیپ های مورد اعتماد ارتش است و امروز آمده ایم تا برای 
بازدید از آمادگی رزمی، دفاعی و تجهیزی این تیپ اطمینان خاطر حاصل کنیم.فرمانده 
نیروی زمینی ارتش به فعالیت های تیپ زرهی همدان اشاره و عنوان کرد: سال گذشته 
این تیپ در مسابقات رزمی دفاعی نیروی زمینی ارتش رتبه نخست را کسب کرد.وی 
درباره توان رزمی و آمادگی دفاعی کشور نیز گفت: باوجود اینکه هیچ کشوری ما را 
تهدید نمی کند اما دلیل نمی شود که از آماده بودن غافل شویم و امر مقام معظم رهبری 
است که همواره باید خود را در سنگر احساس کنیم.حیدری عنوان کرد: به درجه ای 
از بازدارندگی و توان دفاعی رسیدیم که کسانی که داعی دشمنی ما را داشتند امروز به 
حیله های غیرنظامی متوسل شده اند و این نتیجه حضور، ایستادگی و تحقق اصل روی 

پای خود ایستادن در نیروهای مسلح است.

نامه نمایندگان به سران سه قوا:

نگذارید مدیران از عنوان »جانباز« 
سوءاستفاده كنند 

دبیر کمیسیون اصل ۹۰ مجلس از نامه نمایندگان خانه ملت به سران قوا برای اجرای 
کامل قانون ممنوعیت به کار گیری بازنشسته ها خبر داد. 

امیر خجسته نماینده مردم همدان و دبیر کمیسیون اصل ۹۰ مجلس  از نامه 
نمایندگان به سران قوا در زمینه لزوم اجرای قانون منع به کارگیری بازنشستگان خبر داد.

وی اضافه کرد: با توجه به تصویب طرح ممنوعیت به کارگیری بازنشستگان در مجلس 
و تائید آن در شورای نگهبان منتظریم که این قانون به درستی و کامل در کشور اجرائی 
شود و کسی به دنبال دور زدن قانون نباشد.نماینده مردم همدان در مجلس شورای 
اسلامی از لزوم به کارگیری توان جوانان کشور سخن گفت و تأکید کرد: در این نامه به 
دنبال آن هستیم که هشدارهای لازم را برای اجرای هرچه سریعتر این قانون به تمامی 
نهادها و دستگاه ها بدهیم و همچنین اجازه ندهیم برخی بخواهند قانون را دور بزنند؛ به 
طور مثال شنیده ایم برخی از مقامات با مراجعه به بنیاد شهید به دنبال افزایش درصد 
جانبازی خود هستند تا از این قانون مستثنی شوند در حالیکه ما خطاب به بنیاد شهید 
می گوییم که تحت فشار این افراد قرار نگیرند.خجسته همچنین تصریح کرد: مجلس 
شورای اسلامی روند اجرای قانون ممنوعیت به کارگیری بازنشستگان را به طور کامل 

رصد می کند و اجازه نخواهد داد مماشاتی در این زمینه صورت گیرد

عباس عبدی: 

غیبت ایران در مجمع عمومی سازمان ملل 
تغییر مشی محسوب می شود 

فعال سیاسی اصلاح طلب گفت: اگر رییس جمهوری اسلامی ایران در سال های 
گذشته در مجمع عمومی سازمان ملل شرکت نمی کرد غیبت در این نشست ایرادی 
نداشت اما امسال شرکت نکردن نوعی تغییر خط مشی و موضعی تدافعی محسوب 

می شود. 
»عباس عبدی« درمورد شرکت دکتر روحانی در اجلاس سالیانه مجمع عمومی 
سازمان ملل اظهار داشت: رییس جمهوری بر حسب روال گذشته باید در مجمع عمومی 
سازمان ملل شرکت کند ولی در خصوص شرکت در جلسه شورای امنیت موضوع 
متفاوت است.وی افزود: به راحتی حاضر نیستم در مورد حضور نیافتن ایران در نشست 
شورای امنیت اظهار نظر کنم چون باید در این باره بحث و گفت و گو شود. بهتر است 
اجازه دهیم دولت و مسئولان سیاست خارجی در این باره منصفانه منافع ملی را لحاظ 

کنند و تصمیم بگیرند.

دبیرکل حزب نواندیشان ایران اسلامی 
گفت: در شرایطی که امروز دشمن در 
در  ناتوانی  و  ضعف  القای  برای  تلاش 
مدیریت کشور است به گونه ای عمل 

نکنیم که دچار خودزنی شویم. 
»امیر محبیان« به بیانات رهبر انقلاب 
اسلامی در دیدار اعضای دولت مبنی بر 
اقتصادی  مثبت  اقدامات  رسانی  اطلاع 
تاکید کرد و افزود: دشمن تلاش دارد تا 
فضای کشور را ناامن و از نظر اقتصادی 
ضعیف نشان دهد و اگر در مواجه با این 
غافل شویم  توانایی های خود  از  رفتار 
تحقیر آنها به نوعی به فرسودگی روانی 

می انجامد.
از  بسیاری  روزها  این  داد:  ادامه  وی 
تریبون ها و رسانه ها اذهان مردم را از 
اخبار منفی پُر می کنند که باعث آسیب 
رساندن به روح و دل مردم می شود و 

گویی در کشور هیچ اقدامی نشده است.
این فعال سیاسی اصولگرا تصریح کرد: 
در حال حاضر هرچه در رسانه ها و فضای 
مجازی به گوش مردم می رسد اخبار 
منفی آسیب زا است . دولت باید ضمن 
بررسی نقاط ضعف خود و تلاش برای 
رفع آنها، توانمندی و اقدامات خود را نیز 

به نمایش بگذارد. 
محبیان همچنین گفت: رسانه ها و 
به خصوص رسانه ملی مکلف هستند در 
کنار نقد منصفانه، عملکرد و دستاوردها 
افکار  برای  را  دولت  ها  وتوانمندی 
عمومی اطلاع رسانی کنند و مسئولان 
با مردم به گفت وگو  نیز  و دولتمردان 
بپردازند و برنامه ها و اقداماتی را که انجام 

داده اند، بازگو کنند.
خارجی  دیپلماسی  در  دولت   *

خوب عمل كرد 
وی با یادآوری این که رهبر انقلاب 
موضوع  به  دیدار  این  در  اسلامی 
دیپلماسی قوی اقتصادی و این که در 
موضوع اقتصادی از اروپا قطع امید شود، 
دو  قوی  دیپلماسی  گفت:  پرداختند، 
خصلت دارد یا فعال است که منتظر وقایع 
نمی شود تا واکنش نشان دهد یا تک پایه 
است و تمامی امید خود را به یک منبع 
می گذارد و منتظر آن است تا آن منبع 

نیازهای او را برطرف کند.
دبیرکل حزب نواندیشان ایران اسلامی 
افزود:جمهوری اسلامی ایران با توجه به 
در  را  موضوعات  همواره  جهانی  مقوله 
چهارچوب عملکرد خود ارزیابی و مورد 
بررسی قرار می دهد تا اگر به نتیجه نرسید 
سیاست های کشور با بن بست مواجه 
راهبرد سیاست جمهوری  این  و  نشود 

اسلامی ایران است.
محبیان خاطرنشان کرد: در شرایط 
امروز اروپایی ها متعجب شده اند چراکه 
مختلف  شرایط  در  کردند  می  تصور 
می توانند در برابر سیاست های آمریکا 
سیاست مستقلی داشته باشند در حالی 
که امروز متوجه شده اند ساختار سیاسی 
واقتصادی اروپا به آن قدرت نیست که 

مستقل باشد .
وی گفت: حتی شرکت های اروپایی 
از سیاست های اروپا تبعیت نمی کنند و 
در مقابل تحریم آمریکا علیه ایران نمی 
خواهد بایستد و از قدرت کافی برخوردار 
نیستند و این که رهبری تاکید دارند نباید 
نگاه اقتصاد کشور تنها به سمت اروپا باشد 

از این منظر می توان تلقی کرد.
کرد:  خاطرنشان  سیاسی  فعال  این 
البته سیاست دولت در حوزه دیپلماسی 
خارجی را می توان یکی از عملکردهای 
خوب برشمرد چرا که توانسته به گونه ای 

عمل کند که به رغم مشکلات و دشواری 
ها در مقابل فشارها رویکردهای متنوعی 

را دنبال کند.
* تفکیک قوا به منزله تعارض با 

یکدیگر نیست
که  این  بیان  با  همچنین  محبیان 
بر وظایف  الله خامنه ای  حضرت آیت 
ذاتی قوا در جلسه سران تاکید کردند، 
دموکراتیک  جوامع  در  اظهارداشت: 
تفکیک قوا تعریف شده است و اگر مورد 
توجه نباشد بخشی از وظایف نهادها زیر 
سوال می برد و عملکرد ها را ناقص شاهد 

خواهیم بود.
وی افزود: قوه مجریه کارهای اجرایی، 
قوه مقننه تعیین مسیر قانون گذاری و 
نظارت و قوه قضاییه برخورد با تخلفات را 
برعهده دارند واین تفکیک قوا به این معنا 
نیست که در تعارض با هم عمل کنند 

بلکه باید در یک هماهنگی باشند.
ایران  نواندیشان  حزب  دبیرکل 
اسلامی خاطرنشان کرد: تشکیل چنین 
جلساتی به نظر می رسد بر این اساس 
است که ضمن انجام وظایف قانونی برای 
پیشبرد اهداف کلان کشور در یک مسیر 
هماهنگ حرکت شود و نشان دهد که 

تفکیک قوا در تعارض با یکدیگر نیستند.
و  توازن  حفظ  شد:  یادآور  محبیان 
تفکیک قوا وظایفی است که رهبر انقلاب 
اسلامی همواره تلاش دارند تا با جلوگیری 
از تعارض قوا با یکدیگر از کاهش توانایی 
های آنها جلوگیری کنند تا با یک انسجام، 
مسیر  جهت  در  افزایی  هم  و  همدلی 

پیشرفت حرکت کنند.

وزیر کشور گفت: منتظر ابلاغ قانون جدید منع بکارگیری بازنشستگان بودیم، اکنون 
تعدادی از استانداران باید جابه جا شوند که در این جابجایی جایگزینی استانداران بسیار 

مهم است. 
عبدالرضا رحمانی فضلی روز یکشنبه در حاشیه همایش استانداران سراسر کشور 
درباره زمان انتخاب استاندار کرمان نیز گفت: استان کرمان هم اکنون سرپرست دارد و 
طبق قانون می تواند ۳ الی ۴ ماه کارها را انجام دهد، سرپرست فعلی استانداری نیز از 
معاونان این استانداری بوده و کارها را به خوبی پیش می برد و هیچ خللی در کارها نیست.

وزیر کشور همچنین خاطرنشان کرد: در مدار این جابجایی ها، استاندار کرمان هم 
تعیین خواهد شد.وی درباره موضوعات مطرح شده در جلسه استانداران، با بیان اینکه در 
این جلسه سه موضوع مهم مورد بررسی قرار گرفت، گفت: وضعیت اشتغال و تاکیدی 
که رئیس جمهوری به این موضوع داشت، با حضور سرپرست وزارت تعاون، کار و رفاه 
اجتماعی مورد بررسی قرار گرفت.وزیر کشور افزود: همچنین گزارشی از استانداران سراسر 
کشور در این باره گرفته شد و سرپرست وزارت کار نیز توضیحات و برنامه خود را در این 
خصوص ارائه کرد.رحمانی فضلی در ادامه با اشاره به نزدیک شدن ایام بازگشایی مدارس 

ادامه داد: با آغاز سال تحصیلی در اول مهرماه باید هماهنگی و آمادگی در کل کشور انجام 
گیرد تا بتوانیم با آمادگی کامل مدارس را بازگشایی کنیم و پذیرای دانش آموزان باشیم 
که در این زمینه نیز وزیر آموزش و پرورش در این جلسه حضور پیدا کرد و توضیحات و 

برنامه های خود را با استانداران در میان گذاشت.
وزیر کشور سومین موضوع مورد بررسی در همایش استانداران سراسر کشور را مسایل 
اقتصادی عنوان کرد و گفت: نحوه تامین اقلام مورد نیاز مردم، نحوه تامین کالاهای 
اساسی و بررسی وضعیت واحدهای تولیدی و نحوه تامین مواد اولیه این واحدها و 
مشکلات پیش روی آنها از دیگر مسائلی بود که در جلسه استانداران سراسر کشور با 
حضور وزیر صنعت، معدن و تجارت مورد بررسی قرار گرفت که وزیر صنعت، معدن 

و تجارت در این جلسه سخنان استانداران را شنید و راهنمایی های لازم را ارائه کرد.
رحمانی فضلی یادآور شد: این جلسات که نتیجه اش در اقصی نقاط کشور خواهد 
بود با مدیریت استانداران محقق شود تا منجر به بهبود معیشت، تولید، کیفیت خدمات 
و افزایش هماهنگی با وزارتخانه ها شود و بتوانیم به نحو احسن برنامه های موجود را در 

استان ها به نتیجه برسانیم.

امیر محبیان  فعال سیاسی اصولگرا :

دچار خودزنی در مواجهه با دشمن نشویم 

وزیر كشور:

تعدادی از استانداران باید جابجا شوند 

اخبــار سرمقاله

یادداشت

نماینده مردم تهران در مجلس شورای اسلامی گفت: 
حضور رییس جمهوری در سازمان ملل و استفاده از 
تریبون های جهانی می تواند عاملی برای دستیابی به 
منافع ملی و تاکید بر منافع تاریخی مردم ایران در عرصه 

های بین المللی باشد. 
»مصطفی کواکبیان« درباره شرکت رییس جمهوری 
در جلسه شورای امنیت سازمان ملل متحد، اظهار داشت: 
در عرصه بین الملل و سیاست خارجی یک قاعده کلی 

وجود دارد و آن استفاده از دیپلماسی است.
وی با بیان این که مجامع بین المللی و سازمان های 
جهانی مهم ترین ابزار برای تحقق این دیپلماسی عمومی 
هستند، افزود: بنابراین استفاده از این تریبون های جهانی 

قطعا به نفع منافع ملی تمام می شود.
نماینده مردم تهران در مجلس یادآور شد: در حاشیه 
این سفرها می تواند دهها ملاقات برای افزایش منافع ملی 
انجام شود و مواضع ملت ایران در عرصه های مختلف 
بین المللی و جهانی را منعکس کند.دبیرکل حزب مردم 
سالاری تاکید کرد: معتقدم که نباید از این ابزار دست 
کشید اما در عین حال به این موضوع هم اعتقاد دارم 
که در این زمینه برنامه ریزی دقیقی باید انجام شود تا 
بیشترین بهره برداری صورت بگیرد.کواکبیان نشست 
با نخبگان جهانی، اندیشمندان آمریکایی و بین المللی 
و طرح مباحثی همچون اثبات نابخردی سیاست های 
ترامپ، تحریم های یک جانبه علیه ملت ایران، تجاوزهای 
رژیم صهیونیستی و فریاد مظلومیت کشورهایی مانند 
مردم یمن توسط رییس جمهوری در این نشست ها را از 

جمله ابزارهایی دانست که می توان از آن بهره برد.
وی شرکت در مجامع بین المللی را ابزار مهم در عرصه 

دیپلماسی دانست و خاطرنشان کرد: می توانیم در این 
مجامع با هماهنگی با برخی کشورها از جمله اروپایی ها، 
تحریم های یک جانبه و ظالمانه را بی اثر کرده و کار 

آمدی آنها را کاهش دهیم.
* مخالفت با حضور روحانی در سازمان ملل، 

مخالفت با دولت است
استاد دانشگاه علامه طباطبایی در پاسخ به سوالی 
درباره برخی مخالفت ها با حضور رییس جمهوری در 
جلسه شورای امنیت سازمان ملل، به حضور شهید رجایی 
در جلسه شورای امنیت اشاره کرد و یادآور شد: شهید 

رجایی در آن جلسه فریاد مظلومیت ایران را سرداد.
نماینده مردم تهران در مجلس خاطرنشان کرد: به جز 
مرحوم آیت الله هاشمی رفسنجانی، تقریبا تمامی روسای 
دولت های جمهوری اسلامی ایران در سازمان ملل حضور 
پیدا کردند.کواکبیان مخالف برخی با حضور دکتر روحانی 
در سازمان ملل را مخالفت آنها با اصل دولت دانست و 
تصریح کرد: عده ای می خواهند به خاطر یک دستمال 
قیصریه را به آتش بکشند؛ آنان چرا نگفتند که احمدی 

نژاد در هشت سال ۹ بار به سازمان ملل رفت. 
وی ادامه داد: هیچ کس در آن زمان اعتراض نکرد 
که وی برای چه و چرا می رود، در آن موقع چون با 
احمدی نژاد موافق بودند، اعتراض نمی کردند و در حال 
حاضر چون با آقای روحانی مخالف هستند این مطلب را 
بیان می کنند.دبیر کل حزب مردم سالاری اضافه کرد: 
آنها خودشان هم می دانند که حضور رییس جمهوری 
در سازمان ملل و استفاده از تریبون های جهانی می 
تواند عاملی برای دستیابی به منافع ملی و تاکید بر منافع 

تاریخی مردم ایران در عرصه های بین المللی باشد.

این فعال سیاسی اصلاح طلب تاکید کرد: اگر قرار بود 
بر اساس سخنان برخی از این تندروها در عرصه سیاست 
خارجی عمل می کردیم، نسخه های آنها قطعا به ضرر 
منافع ملی بود و نه تنها تحریم ها را از بین نمی برد، حتی 

ممکن بود روز به روز این تحریم ها افزایش یابد.
کواکبیان خاطرنشان کرد: جالب این جا است باوجود 
این که احمدی نژاد چندین بار به سازمان ملل رفت اما 
مشاهده کردیم که چندین قطعنامه شورای امنیت علیه 
ما صادر شد و اگر نبود برجام، قطعا آنها می توانستند با 
استفاده از همان قطعنامه ها ما را ذیل فصل هفتم منشور 
سازمان ملل ببرند و خطرات زیادی برای مردم ایران ایجاد 

کنند.
* با تدبیر به منافع زیادی دست پیدا می كنیم

وی همچنین اظهار داشت: معتقدم با تدبیر و عقلانیت 
در عرصه دیپلماسی و سیاست خارجی می توانیم به 

منافع زیادی دست پیدا کنیم.
نماینده مردم تهران در مجلس در ادامه به برگزاری 
جلسات مشترک فراکسیون دیپلماسی و منافع ملی 
مجلس با محمد جواد ظریف وزیر امور خارجه اشاره 
کرد و گفت: در این جلسات تاکید شد که برای حفظ 
غائب  المللی  بین  عرصه  در  نباید  خود  ملی  منافع 

باشیم.
در  شد:  یادآور  طباطبایی  علامه  دانشگاه  استاد 
کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس هم نظر 
کلی بر شرکت رییس جمهوری در این مجامع بین المللی 
است اما عده ای اندک نه به خاطر منافع ملی، بلکه به 
خاطر مخالفت خود با اساس دولت، مخالفت هایی می 

کنند که نباید به آن چندان توجهی شود.

مصطفی كواكبیان: 

حضور روحانی در سازمان ملل در جهت منافع ملی است 

با  )ره(  امام  فرمان حضرت  اجرایی  رئیس ستاد 
اشاره به مشکلات اقتصادی کشور گفت: مشکل این 
است که اقتصاد در دست مردم نیست، اگر اقتصاد به 
مردم واگذار شود به راحتی مشکلات را بر طرف می 

کنند، چرا برخی از اقتصاد دل نمی کنند. 
محمد مخبر در آیین پویش ملی مشق احسان با 
بیان این که در منطقه هیچ قدرتی نمی تواند بدون نظر 
و قدرت ایران تصمیم بگیرد، اضافه کرد: این اقتدار جز 

با اتکا به دین، مردم و رهبری بدست نمی آمد.
رئیس ستاد اجرایی فرمان امام )ره( افزود: شرایط 
کنونی اقتصادی کشور زودگذر است؛ امروز روز انتقام 
و تضعیف یکدیگر نیست و با انسجام با یکدیگر از این 

برهه عبور می کنیم.
وی با اشاره به مشکلات اقتصادی پیش آمده در 
کشور گفت:  اصل مشکل به این دلیل است که اقتصاد 
در دست مردم نیست؛ که اگر مردم باشند به راحتی 
فرمان  اجرایی  برطرف می کنند؛ ستاد  را  مشکلات 

امام اکنون ۳۵۰ شرکت با مردم ایجاد کرده، مردم 
خودشان صاحبان سرمایه هستند، تجهیزات می آورند؛ 
تولید خوبی دارند و مدیریت و خلاقیت مناسب هم 
دارند پس چرا اقتصاد را به دستشان ندهیم و چرا 

برخی ها از اقتصاد دل نمی کنند؟
رئیس ستاد اجرایی فرمان حضرت امام)ره( اظهار 
داشت:  این نغمه یأس که توسط ضدانقلاب گاهی 
دمیده می شود درست نیست،  منابع نفت و گاز کافی 
و ۷۰۰  هزار  دو  همچنین  و  دارد  وجود  کشور  در 
منابع  این  داریم؛ که  با دریا  کیلومتر مرز مشترک 

مشکلات را حل می کند. 
هم  کشاورزی  و  صنایع  در  کشور  افزود:  وی 
فعالیتی که در  اگر همان  و  حرف های زیادی دارد 
دوران انقلاب و جنگ انجام می شد، را انجام دهیم 
در عرصه اقتصاد موفق خواهیم بود، این اتفاقات گذر 
کوتاهی است که باید انسجام داشته باشیم، امروز روز 
انتقام و تضعیف یکدیگر نیست و اگر کسی راهی به جز 

مسیر انقلاب را در پیش بگیرد به مردم خیانت کرده 
است.مخبر با اشاره به راه اندازی بنیاد اجتماعی برکت 
سریع  واکنش  انجام  برای  بنیاد  این  گفت:  احسان 
ستاد به اتفاقات کشور است، همه اقدامات در بنیاد با 
استفاده از خیریه ها انجام می گیرد،  ما به کمک خیرین 
می آییم و کمک آنها را توسعه می دهیم و تمام تکیه بر 
نیروهای جهادی است.وی از ارسال ۱۵۰ هزار بسته و 
کیف لوازم التحریر به مناطق محروم کشور به ارزش 
ریالی ۷میلیارد تومان خبر داد و گفت: از این تعداد 
۱۲۵ هزا بسته از سوی ستاد اجرایی فرمان حضرت 
امام )ره( به عنوان هدیه رهبری و ۲۵هزار بسته توسط 

کمک های مردمی تامین شده است.
مخبر با اشاره به برنامه های ستاد اجرایی فرمان 
اقدامات  رهبری  دستور  به  گفت:  امام)ره(  حضرت 
خیرخواهانه در این ستاد اجرا می شود و ما موظفیم 
تا تمام امکانات ستاد را در اختیار محرومان قرار می 

دهیم.

رئیس ستاد اجرایی فرمان امام: 

واگذاری اقتصاد به دست مردم مشکات را حل می كند 

نماینده درگز در مجلس شورای اسلامی درباره نکات 
مورد تایید سخنرانان در ماه محرم گفت: با وجود بیشتر 
شدن و پرشورتر شدن مراسم های محرم تاثیرگذاری 
آنها کمتر شده است. این وضعیت نشان دهنده این است 
که ما رسالت خود را در این ماه انجام نمی دهیم. تریبون 

محرم باید تریبون نشر امید و حفظ وحدت باشد.
عبدالله حاتمیان نماینده درباره نکات مورد تاکید 
سخنرانان در ماه محرم، اظهار کرد: صحبت من نماینده 
قطعا در جایی حساب نخواهد شد، چون افراد در مسائل 
مذهبی نظرات خاص خودشان را دارند، ولی اگر بخواهم 
به عنوان یک شهروند به این موضوع نگاه کنم باید بگویم 
که بعضی هستند که وقتی تریبون در دست شان می افتد 

بر طبل تحقیر انسان و سیاسی کاری می کوبند. وی ادامه 
داد: من می گویم به جای این که به این مسائل سطحی 
توجه کنند راه و آستانه امام حسین )ع( و مسائل انسانی 
و فراانسانی را مطرح کنند. ما باید از این محرم های با 
تاثیر کوتاه مدت عبور کنیم.نماینده درگز در مجلس 
امام خمینی  با اشاره به این رهنمود  شورای اسلامی 
)ره( که »این محرم و صفر است که اسلام را زنده نگه 
داشته است«، افزود: مراسم ها در ماه محرم خیلی بیشتر و 
پرشورتر شده است، اما احساس می کنم تاثیر اخلاقی این 
مراسم ها کمتر شده است. این نشان می دهد که ما رسالت 
خود را در محرم انجام نمی دهیم.حاتمیان ضمن تاکید 
بر ضرورت حفظ وحدت و پرهیز از سخنان تفرقه افکنانه 

توسط صاحبان تریبون، گفت: دشمنان ما امروزه مشخص 
هستند. یک زمان می گفتند که ما توهم توطئه داریم اما 
الان می بینید که دشمنی شان را رسما اعلام می کنند. این 
دشمنان هیچ راهی برای نفوذ به ایران نخواهند داشت 
مگر این که از راه تفرقه وارد شویم. حال فرض کنید در این 
بازار بلبشو به این تفرقه ها دامن بزنیم. دامن زدن به این 
مسائل یک جور ظلم و خیانت به این مرز و بوم است.وی 
ادامه داد: مساله حفظ وحدت متاسفانه رعایت نمی شود. از 
هر ۱۰۰ تریبون ۵ یا ۱۰ تا از آنها صحبت های خردمندانه 
می کنند بقیه از همان لحظات اول شروع به صحبت های 
تفرقه آمیز و ناامید کننده کرده و یک سم ناامیدی را در 

مردم تزریق می کنند.

حاتمیان نماینده درگز: 

تریبون محرم باید تریبون نشر امید و حفظ وحدت باشد

روزبه كردونی

محمد  اسعدی



7سیاسی دوشنبه - 26 شهریورماه 1397 - سال بیست و یکم - شماره 4648

حل مشکات كشور با تشریک مساعی ممکن است 

ضرورت همکاری قوای سه گانه 

همکاری و هماهنگی قوا، ضرورتی است که از سوی مسئولان نظام بارها بر 
آن تاکید شده است، این امر به ویژه در چاره جویی برای برون رفت از مسائل و 
چالش های جاری در کشور بیشتر احساس می شود. مسائل کشوری از یک سو 
و تهدیدهای بیرونی از سوی دیگر، شرایطی را ایجاد کرده که رهایی از آن نه با بی 
برنامگی، ناسازوارگی و ناهماهنگی دستگاه ها و نهادها که با همکاری و برنامه ریزی 
های منسجم ملی امکان پذیر است؛ این شرایط ایجاب می کند، هم نظام سیاسی و 
هم مردم برای دستیابی به شرایطی مطلوب بیش از پیش هماهنگ باشند.ساختار 
جمهوری اسلامی ایران همانند اکثریت نظام های سیاسی بر پایه تفکیک قوا قرار دارد 
و نیاز است که قوای مقننه، قضاییه و مجریه در عین داشتن چهارچوب ها و مسئولیت 
های خاص خود برای پیشبرد اهداف نظام با هم همکاری و هماهنگی مضاعف داشته 
باشند؛ اما این امر پیش فرض ها و ضرورت هایی دارد. رهبر معظم انقلاب اسلامی 
در دیدار هیات دولت در هفته اول شهریور ماه جاری فرمودند: امروز »اتحاد و انسجام 
مسئولان کشور« بیش از هر زمان دیگری لازم است. رؤسای قوا و مسئولان باید کمک 
کار یکدیگر باشند.با توجه به فرمایشات حضرت آیت الله خامنه ای، اگرچه قوای سه 
گانه و سایر دستگاه ها و نهادها در مجموعه نظام سیاسی به ضرورت هماهنگ هستند 
اما مدیریت جزیره ای و تصمیم گیری ها و سیاست گذاری های موازی، آفتی است 
که هماهنگی و همکاری را در ساختار سیاسی کشور تحت الشعاع خود قرار داده است. 
از سویی مسائل و چالش های موجود هم ریشه داخلی و هم خارجی دارند، از زاویه 
درونی وحدت در برنامه ریزی، قانون گذاری و اجرا در عین تفکیک قوا و مسئولیت ها، 
عاملی است که تحقق آن نه فقط کشور را از مسائل و نابسامانی های موجود نجات 
می دهد بلکه به سمت ثبات و آرامش نسبی هدایت می کند.در راستای همکاری و 
هماهنگی قوا برای فائق آمدن بر مشکلات؛ نخستین ضرورت تمرکز قوا بر مسائل و 
مشکلات و پرهیز از فرافکنی و حاشیه سازی های موجود است؛ در موضوع تخلفاتی 
که در چند ماه اخیر در حوزه های مختلف اقتصادی اتفاق افتاد، نیاز است که علاوه 
بر دولت، دستگاه قضایی و قانونگذاری در تدوین و اجرای قوانین و مقررات بازدارنده و 
همچنین مجازات متخلفان و اخلاگران نظم اقتصادی با هم هماهنگ و همراه باشند. 
ضرورت دیگری که بسیار مورد تاکید مسئولان نظام است؛ شفافیت، پاسخگویی و 
مسئولیت پذیری است؛ شفافیت در بیان مسائل کشور با پرهیز از تعارفات سیاسی 
و همچنین به دور از سوگیری های جناحی، بایسته ای که محقق شدن آن نیازمند 
برنامه ریزی های عملیاتی و کاربردی است؛ مساله ای که اغلب در سایه حب و بغض 
های سیاسی گم می شود و مسائل و چالش های داخلی را تشدید می کند؛ آنچه تحت 
عنوان کلیشه استیضاح وزرای دولت در مجلس دنبال شده، نه فقط به شناخت مساله 
و حل آن در کشور کمکی نکرده است بلکه نشان داده همکاری و هماهنگی قوا که 
مورد تاکید رهبری نظام و دیگر سران قوا بوده در عمل با موانعی روبرو است.آنچه در 
روابط و مناسبات قوا جدا از چهارچوب های مدیریتی خاص آنها اهمیت دارد، درک 
شرایط کنونی و مسائل و چالش های پیش رو کشور و برنامه ریزی های هماهنگ 
سه قوه در جهت رفع آنها است.چنانچه در کشور حدی از ثبات و آرامش را به ویژه 
در حوزه اقتصادی فراهم و اعتماد عمومی و امید در جامعه تقویت شود، می توان به 
تحولات مثبت در کشور امیدوار بود، در غیر این صورت روز به روز چرخ تولید کندتر، 
بازار بی رونق و مقاومت اقتصادی در برابر تحدیدها و تهدیدهای خارجی ضعیف تر می 
شود، همین مساله زمینه را برای سوء استفاده فرصت طلبان داخلی و خارجی مهیا 
می کند.حل مشکلات کشور با تشریک مساعی به ویژه از جانب قوای سه گانه ممکن 
است، بگومگوهای سیاسی، شخصی سازی شیوه های مدیریتی به همراه داشته باشد 
و علاوه بر ایجاد بدبینی عمومی به نظام و دولتمردان، جامعه را نسبت به آینده دلسرد 
و بی تفاوت کند. در بعد اقتصادی ایجاد امنیت برای جذب سرمایه گذاری داخلی و 
خارجی، توسعه خصوصی سازی، حمایت از اقتصاد تولیدی و توسعه صادرات به جای 
اقتصاد دلالی و مصرفی و مهم تر از همه مبارزه با فساد و برخورد با متخلفان اقتصادی 
از مسائلی است که توجه و اقدام عملی آحاد نظام برای عملیاتی سازی آنها، می تواند 

کشور را در مسیر بهبود و حکمرانی خوب قرار دهد.

عارف در دیدار با فعالان دانشجویی:

 اصاح طلبی  نیازمند پوست اندازی است 
و  انقلاب  از  بعد  کرد:  اظهار  اسلامی  امید مجلس شورای  فراکسیون  رییس 
بخصوص در دهه اخیر شائبه بی تفاوتی جریان اصلاحات به فعالیت های مذهبی در 
بخش های متدین جامعه ایجاد شد در حالی  که اعتقاد، باور و پایبندی اصلاح طلبان 
به ارزش ها بیش از برخی مدعیان و صاحبان تریبون است؛ متاسفانه به نام دین و 
ارزش ها گزینش های کذایی راه انداخته بودند و افراد متدین و متخصص را از تصدی 

مسئولیت های مختلف محروم کردند. 
 محمدرضا عارف در آستانه سال تحصیلی دانشگاه ها و مراکز آموزش عالی کشور 
در  دیدار با فعالان طیف های مختلف دانشجویی ضمن تسلیت ایام سوگواری ماه محرم، 
امام حسین )ع( را یک مصلح و آرمانخواه  واقعی دانست و گفت: حرکت اصلاحی امام 
حسین )ع( جنبش عدالتخواهانه را در تاریخ زنده نگه داشت که انقلاب اسلامی ایران 
متاثر از عاشورا و یاد و خاطره آن است. استبدادستیزی، استعمار ستیزی، عدالت خواهی، 
آزادگی و آزادی خواهی نقش بسیار مهمی در انقلاب  اسلامی  ایران داشت و دانشجویان 
باید این مطالبه را از مسئولان و دست اندرکان داشته باشند که  آیا بعد از گذشت ۴۰ 
سال از عمر انقلاب آزادی و عدالت که به دنبال آن بودیم تا چه میزان محقق شده 
است؟وی تشکل های دانشجویی را به حفظ سرمایه اجتماعی توصیه کرد و با انتقاد از 
رکود فعالیت های دانشجویی در دانشگاه ،بی انگیزگی را آفت جنبش دانشجویی دانست 
و گفت: تشکل های دانشجویی نباید پاسخگوی عملکرد دولتها باشند بلکه باید مطالبه گر 
باشند و از مسئولان کشور در همه قوا بخواهند پاسخگوی عملکردشان باشند. متاسفانه 
دانشگاه های ما در جایگاه اصلی خود قرار ندارند.رئیس فراکسیون امید نگاه نقادانه برای 
اصلاح وضع موجود را از خصلت های بارز تشکل های دانشجویی برشمرد و گفت: در 
این شرایط خاص و برای برون رفت از آن، دانشجویان و دانشگاهیان باید مسئولین را با 
نقد مشفقانه خود برای اصلاح امور و پاسخ به مطالبات بویژه در حوزه های اقتصادی و 
اجتماعی کمک کنند.عارف حضور مختلف تشکل های مختلف دانشجویی با گرایش های 
مختلف را برای دانشگاه فرصت دانست و از مسئولان خواست در ارائه مجوزهای قانونی 
برای فعالیت تشکل های دانشجویی با آنها همراهی داشته باشند و با همه تشکل ها و 
اتحادیه های دانشجویی صرفا بر اساس قانون عمل کنند.وی با بیان اینکه تشکل های 
دانشجویی نباید از مسیری که آغاز کردند خسته شوند و باید مسئولیت پذیر باشند، به نگاه 
امام خمینی )ره( به فعالیت های سیاسی دانشجویان اشاره کرد و گفت: عدالت و پایبندی 
به ارزش ها از شاخصه های اصلی خط امام است. مردم در زمان پیروزی انقلاب اسلامی به 
خاطر ارزشها به سمت امام )ره( آمده بودند و کسانی که پیرو خط امام هستند بدانند که 
از ارزشها نباید عدول کرد.رئیس کمیسیون آموزش و تحقیقات مجلس شورای اسلامی 
با یاددآوری فعالیت های هم نسلان خود در تشکلهای دانشجویی قبل از انقلاب، تصریح 
کرد: یکی از ویژگی های اصلی فعالان دانشجویی مسلمان قبل از انقلاب پررنگ بودن 
فعالیتهای مذهبی بود. متاسفانه بعد از انقلاب و بخصوص در دهه اخیر به دلیل اینکه 
تریبون ها عموما در اختیار جریان مخالف اصلاحات بود و تبلیغات سویی که از طریق 
این تریبون ها صورت گرفت شائبه بی تفاوتی جریان اصلاحات به فعالیت های مذهبی 
در بخشهای متدین جامعه ایجاد شد در حالیکه اعتقاد، باور و پایبندی اصلاح طلبان 
به ارزش ها بیش از  برخی مدعیان و صاحبان تریبون است.وی با تقبیح سوءاستفاده 
از ارزش ها برای حذف رقیب تاکید کرد: متاسفانه به نام دین و ارزش ها گزینش های 
کذایی راه انداخته بودند و افراد متدین و متخصص را از تصدی مسئولیت های مختلف 
محروم کردند.عارف با بیان اینکه برای تشکل های دانشجویی اثرگذاری در فضای دانشگاه 
و جامعه  باید مهم باشد نه سر و صدا در فضای مجازی، گفت: یکی از چالش های پیش 
روی کشور کمبود منابع انسانی متخصص است چرا که نسل اولی ها به دلیل اینکه تصور 
می کردند همیشه در قدرت خواهند بود به دنبال کادر سازی نبودند و از تربیت نیروی 
انسانی متخصص غفلت شد به همین دلیل زمانی که طرح عدم بکارگیری بازنشستگان 
تصویب شد عده ای نگران شدند که  با کمبود نیروی انسانی مواجه خواهیم شد.وی با 
تاکید بر اینکه برای مقابله با چالش های پیش روی نظام، باید حاکمیت گفت وگوی ملی در 
همه سطوح و در میان نخبگان  و جریانات سیاسی را پذیرفت گفت: مسئولیت سنگینی 
در این مورد بر عهده جریان اصلاح طلبی  است و باید در این زمینه تلاش جدی توسط 
همه دلسوزان انقلاب انجام شود تا به راهکارهای اجماعی برای حل مشکلات و معضلات 
برسیم.عارف در پایان تاکید کرد: جریان اصلاح طلبی باید به دنبال رویکرد جدیدی باشد 
و یک نوع پوست اندازی در این جریان نیاز است تا بهتر بتواند در خدمت انقلاب و مردم 

عزیز کشورمان و پاسخ به مطالبات به حق آنها در همه زمینه ها باشد.

نکتـه

در هفته های اخیر، سفیر آمریکا در سازمان ملل متحد گفت که 
ترامپ قرار است ریاست یک نشست شورای امنیت سازمان ملل 

درباره ایران را بر عهده گیرد.
نیکی هیلی همچنین گفته که این نشست اواخر ماه سپتامبر 
حضور  با  و  سازمان ملل  مجمع عمومی  اجلاس  جریان  در 
رهبران جهان برگزار می شود. در این میان بحث درباره حضور 
یا عدم حضور رئیس جمهور در این نشست بالاگرفته، عده ای 
معتقدند که آقای روحانی نباید حضور پیدا کند و گروهی هم 

هستند که بر حضور رئیس جمهور در این جلسه تاکید دارند.
در همین رابطه، یک تحلیل گر مسائل بین المللی در گفت و گو 

با خبرنگار جماران دیدگاه خود را بیان کرد.
دکتر فریدون مجلسی در گفت و گو با جماران، درباره ضرورت 
حضور یا عدم حضور رئیس جمهور در جلسه آتی شورای امنیت 
امنیت  ترامپ گفت: کشورهایی که عضو شورای  ریاست  به 
نیستند، حق حضور در جلسات این شورا را ندارند؛ مگر اینکه 
جلسه رسیدگی در شورای امنیت مربوط به آن کشور باشد. یعنی 
شرکت ایران در جلسه آتی شورای امنیت، یک امتیاز است که 
به ایران داده شده و ایران باید از این امتیاز استفاده کرده و بتواند 
پاسخگوی مطالبی باشد که در آنجا مطرح می شود، نه از اینکه 

غایب بوده و از این غیبت ضرر ببیند.
وی افزود: اما درباره اینکه آیا حتماً باید رئیس جمهور ایران 
در این جلسه شرکت کند، پاسخ منفی است. زیرا دلیلی ندارد 
حالا که ریاست جلسه بر عهده رئیس جمهور آمریکاست، حتماً 

رئیس جمهور ایران در این جلسه شرکت کند. به نظر می رسد 
مناسب ترین فردی که باید در این جلسه شرکت کند، آقای 
محمدجواد ظریف به عنوان وزیر امور خارجه ایران است؛ به 
دلیل اینکه وی  کارشناس بوده و به خوبی از عهده پاسخگویی به 

ادعاهای احتمالی برمی آید.
در  که  موضوعی  است  ممکن  گفت:  ادامه  در  مجلسی 
شورای امنیت سازمان ملل مطرح می شود، به خطر انداختن صلح 
و ثبات بین المللی باشد. آنها چنین اتهامی را به ایران وارد خواهند 
کرد و احتمالاً دلیلشان نیز آزمایش های موشکی و جمله ای باشد 
که روی یکی از موشک ها در تهدید موجودیت اسرائیل نوشته 
شده بود. لذا باید برای پاسخگویی در قبال چنین مسائلی آماده 

بود.
* نماد پیروزی ایران در این جلسه، محکوم نشدن و 

عدم موفقیت آمریکا است
وی بیان کرد: آقای ظریف همچنین از لحاظ تسلط بر زبان 
انگلیسی، این آمادگی را دارد که در صحنه ای که روی ردّ و بدل 
شدن بیانات طرفین داوری خواهد شد، حضور پیدا کند. از این 
رو، نظر بنده این است که ایشان باید شرکت کنند. از دیدگاه من 
نیازی وجود ندارد که حتماً پاسخ رئیس جمهور آمریکا را رئیس 
جمهور ایران دهد. البته شاید هم مصلحت در این باشد که آقای 
روحانی در این جلسه شرکت کند، باید شرایط بررسی و تصمیم 

نهایی گرفته شود.
چنین جلساتی برای ایران که هیأت حاکمه اش از ۲۵ سالگی 

به ۷۰ سالگی رسیدند، این فایده را دارد که به یاد آورند در عرصه 
جهانی باید قواعد بازی بین المللی را رعایت کنند و بالارفتن از 

دیوار سفارت ها نمی تواند مورد تائید دولت ایران باشد.
این کارشناس حوزه بین المللی اظهار کرد: ایران با شرکت در 
این جلسه نباید منتظر دستاوردی باشد، به این خاطر که ایران 
که شکایتی مطرح نکرده، ولی به نظر می رسد که نماد پیروزی 
ایران در این جلسه، محکوم نشدن و عدم موفقیت آمریکا باشد. 
هدفی که آمریکا از برگزاری چنین جلسه ای دارد، بیشتر تبلیغاتی 
و تاحدودی تهدید برای واکنش سخت است. ما نباید فراموش 
کنیم که آمریکا می خواهد قبل از انجام یک اقدام حادّ در داخل 
یا خارج ایران، نشان دهد که از هر کار صلح آمیزی که امکان پذیر 
بود، فروگذار نکرده و با آنکه اخطار دادند و حتی دعوت به مذاکره 

کردند، اما پذیرفته نشد.
* باید در پاسخ به روی حل مسالمت آمیز اختافات 

بین المللی تاكید شود
وی افزود: ایران باید این نکته را در پاسخ گویی مدنظر داشته 
باشد که هدف نهایی آمریکا همین است. لذا باید در پاسخ به روی 
حل مسالمت آمیز اختلافات بین المللی که در میثاق سازمان ملل 
درج شده، تاکید شود. ایران باید بر این مبنا، دلایل رد خواسته 
آمریکا و دلایل حضور ایران در سوریه که به خواسته دولت سوریه 
بوده و توجیهاتی درباره آزمایش  های موشکی که یک جمله روی 

موشک دردسرهای فراوانی به بار آورده را توضیح دهد.
ادامه گفت: من گمان نمی کنم که  فریدون مجلسی در 

بهانه های آمریکا برای طرح چنین شکایتی کافی باشد، زیرا 
علاوه بر اینکه روسیه و چین رای منفی می دهند، حتی این 
امکان وجود دارد که انگلیس و فرانسه نیز به نفع آمریکا رای 
ندهند. از این رو که این جلسه سیاسی است، ایران فرصتی 
پیدا نمی کند تا همانند دادگاه لاهه وکیل استخدام کند. ضمن 
اینکه در مسایل سیاسی، بهانه جویی های حقوقی، کمکی به 

حل موضوع نمی کند.
* این دولت با دولت های قبل تفاوت های اساسی دارد

مجلسی گفت: چنین جلساتی برای ایران که هیأت حاکمه اش 
از ۲۵ سالگی به ۷۰ سالگی رسیده اند، این فایده را دارد که به 
یاد آورند در عرصه جهانی باید قواعد بازی بین المللی را رعایت 
کنند و این دولت با دولت های قبل تفاوت های اساسی دارد و 
تجربه هایی آموخته است. ایران خودش در مسائل مختلف مانند 
اشغال سردر سفارت ایران در لندن یا تظاهراتی که در پاریس 
شده بود، با شکایت به مقامات محلی به اجرای حقوق بین الملل 

استناد کرده است.
وی در پایان گفت: باید اصول روابط و قواعد بین المللی را 
رعایت کنیم؛ به ویژه اینکه این قواعد به نفع کشورهای ضعیف تر 
است و شکستن آنها بهانه ای به کشورهای قدرتمند می دهد که 
بی قانونی کند. ما در این مرحله نیازی به وکیل نداریم و تنها ارائه 
توضیحات کافی است. اگر در جایی هم انتقادها وارد تشخیص 
داده می شود، باید این شجاعت را داشته باشیم و بگوییم که 

سوءتفاهم بوده و تکرار نخواهد شد.

تلاش ایران و اروپا برای بازگشایی مسیرهای ارتباطی مالی و 
بانکی به نقطه پیچیده ای رسیده است، اکنون باید منتظر روند 
اجرایی آن بود تا در عمل تعهدات برجامی اروپا به آزمون گذاشته 

شود. 
توافق برجام به روزهای حساسی نزدیک می شود، اتحادیه 
اروپا و ایران تلاش های گسترده ای را چه بیش از ۱۸ اردیبهشت 
و چه پس از آن انجام دادند تا این توافق تاریخی به مسیر خود 
ادامه دهد. خروج امریکا از توافق هسته ای با ایران گروه موسوم 
به ۱+۴ به ویژه کشورهای اروپایی عضو این مجموعه را بدهکار 
ایران کرده است. از همان زمان موضع رسمی جمهوری اسلامی 
ایران دستیابی به توافقی با اروپا برای اجرای اقدامات عملی حفظ 

برجام بود. 
اکنون چهار ماه از آن روز می گذرد و ایران و کشورهای اروپایی 
به تلاش ها جهت دستیابی به یک ساز وکار مشخص و روشن 
عملیاتی سازی تعهدات برجامی افزایش داده اند که به عملیاتی 

سازی قوانین مسدودساز اتحادیه اروپا انجامیده است. 
»فدریکا موگرینی'مسوول سیاست خارجی اتحادیه اروپا در 
۱۵مرداد پس از اعلام بازگشت تحریم های آمریکا علیه ایران، 
دربیانیه ای به همراه آلمان، انگلیس و فرانسه اعلام کرد که اروپا 
مصمم به حفاظت از فعالان اقتصادی اروپایی براساس قوانین 
اتحادیه اروپا و در هماهنگی با قطعنامه ۲۲۳۱شورای امنیت 
سازمان ملل با نسخه به روز شده قوانین مسدودساز تحریمی 

اتحادیه اروپا برای مقابله با تحریم های آمریکا علیه ایران است. 
مسدوساز  قوانین  همان  درواقع  کنونی،  مسدوساز  قوانین 
اتحادیه اروپا در سال ۱۹۹۶میلادی است که اروپا در مقابل تحریم 

های آمریکایی علیه کوبا تصویب کرده بود.
اکنون چشم ها به گروه ۱+۴ دوخته شده که در عمل و اقدام 
برای تامین منافع جمهوری اسلامی ایران اقدامات عملی خود را 

در حوزه تجارت و ارتباطات بانکی انجام دهد.
'محمد جواد ظریف'وزیر خارجه تنها چند روز مانده قبل از 
عزیمت به آمریکا به منظور شرکت در نشست مجمع عمومی 
سازمان ملل و نشست های حاشیه ای آن و همچنین تجدید دیدار 
با اعضای باقی مانده در برجام روز گذشته در گفت و گو با نشریه 
آلمانی اشپیگل از اروپا خواست با اعمال قوانین انسداد تحریم های 

آمریکا علیه ایران را جبران کند.
وزیر خارجه ایران در این گفت و گو خواستار اقدام اتحادیه اروپا 
برای خنثی کردن پیامدهای خروج آمریکا از برجام شد و گفت 
که در صورت انفعال این اتحادیه، تهران ممکن است سطح اجرای 

برجام را کاهش دهد.
ظریف در گفت  وگو با اشپیگل به صراحت می گوید که برجام 
توافقی عاشقانه نیست و بازماندگان در این توافق باید اثرات 
تحریم های آمریکا را جبران کنند. کمتر از دو ماه تا بازگشت دور 
اصلی تحریم های هسته ای ایران زمان باقی است و شاید مهمتر ین 

پرسش این است که ایران ازگروه ۱+۴ چه انتظاری دارد؟ 
پاسخ این پرسش را می توان در پاسخ وزیر خارجه ایران به 
اشپیگل یافت که فروش نفت ایران باید پس از ۴ نوامبر)۱۳ آبان( 
در سطح معقول ادامه پیدا کند و جدا از این مساله درآمد حاصل 

از آن نیز به ایران بازگردد.

برخی رسانه ها همچنین روزجمعه اعلام کردند که آلمان به 
همراه دیگر شرکای اروپایی خود در حال بررسی ایجاد یک سامانه 
پرداخت برای تسهیل تعاملات تجاری با ایران در زمان تحریم ها 
است.در عین حال رسانه های بین المللی خبر از ایجاد ساز و کار 
ویژه ای از سوی اتحادیه اروپا در مبادلات با ایران دادند. روزنامه 
فرانسوی 'لوپوئن' روز شنبه فاش کرد اتحادیه اروپا به دنبال نوعی 

'مبادله پایاپای بسیار پیچیده با ایران ' است.
آمده است: کشور های  فرانسوی  روزنامه  این  تارنمای  در 
اروپایی قصد دارند این اقدام را به منظور جلوگیری از پیامدهای 

تحریم های آمریکا علیه ایران به اجرا بگذارند. 
دراین گزارش به نقل از یک مقام دولتی درکاخ الیزه که 
به  کار  و  ساز  است:ماازاین  آمده  نشود،  فاش  نامش  خواست 
عنوان'مبادله پایاپای بسیار پیچیده' نام می بریم. کشورهای 
اروپایی می کوشند تا به این ترتیب بانک های بین المللی اروپا در 

معرض تحریم های ثانویه آمریکا قرار نگیرند.
از سوی دیگر؛ تارنمای روزنامه انگلیسی فایننشیال تایمز 
روزجمعه در گزارشی نوشت: قدرت های اروپایی در چارچوب 
مقابله با تحریم های آمریکا و زنده نگاه داشتن توافق هسته ای 
با تهران، مشغول مذاکره بر سر راه اندازی مجرای پرداخت برای 

تجارت شرکت های اروپایی با ایران هستند.
به نظر می رسد که اصلی ترین هدف آمریکا در بازگرداندن 
تحریم های در دو حوزه نفتی و بانکی است و ایران از اروپا خواسته 
تا زمان آغاز دور دوم تحریم های واشنگتن راهکارهای عملی خود 

را ارعملی نماید. 
ظریف در ادامه گفت و گوی خود با نشریه اشپیگل تاکید می 
کند؛ »اروپا گفته که توافق هسته ای در راستای منافع امنیتی آن 
است. پس اروپا باید آماده پرداخت هزینه برای امنیتش باشد. هیچ 

چیزی مجانی نیست.« 
وی یادآورشد که اروپا باید بااعمال قوانین انسداد ومجازات آن 
دسته ازشرکت های اروپایی که به پیروی از تحریم های آمریکا 
ازایران خارج می شوند، هزینه امنیت خود را بپردازد. ظریف ادامه 
داد: »پرسش این است که آیا اروپا می خواهد شرکت هایش از 
قوانین اروپا پیروی کنند یا قوانین آمریکا؟ یا اینکه آیا )اروپا( برابر 

دیکته های آمریکا تسلیم می شود؟«
اعضای  دیگر  و  اروپا  های  وعده  نشدن  عملی  صورت  در 
با  را  ایران  اسلامی  تواند جمهوری  برجام می  مانده در  باقی 
مسیرمشخصی روبه رو سازد که در برجام نیز به آن اشاره شده 
است، مسیری که مطابق با توافق به ایران اجازه می دهد بدون لغو 

برجام اقدامات تنبیهی خود را اجرا کند. 
ظریف پیرامون گزینه های ایران در صورت انفعال اروپا مقابل 
آمریکا، گفت: »ما لزوما مجبور به لغو )توافق( نیستیم. ماده ۳۶ 
توافق و قطعنامه ۲۲۳۱ شورای امنیت امکان کاهش سطح اجرای 

برجام را بدون لغو آن فراهم کرده است«.
درفرجام اگرچه به نظر می رسد که روند و وضعیت کنونی، 
نشانه هایی از طراحی ساز و کارهای عملیاتی برای عبور از 
بازگشت دور تازه تحریم های یکجانبه دولت ترامپ دارد اما 
همواره باید طراحی ها در مسیر اجرایی ازموده شود و اروپا راهی 

جز حفظ دستاوردهای برجام ندارد.

انتشـار خبـر دیـدار و گفـت وگوی وزیـر امور خارجه پیشـین آمریـکا با همتای 
ایرانـی، هـر چنـد بـا واکنـش شـدید جمهوریخواهـان همـراه بـود، امـا از دغدغـه 
دموکـرات هـا و حمایت مجدانـه آنها از برجام به عنوان بزرگترین دسـتاورد تاریخی 

دارد.  نشان 
بـرای دومیـن بار اسـت که انتشـار خبر دیدار و گفـت وگوی »جان کـری« وزیر 
امـور خارجـه پیشـین آمریـکا و »محمدجواد ظریف« جنجال سـاز می شـود. هنوز 
جهـان خاطـره پیاده روی پانزده دقیقـه ای آن دو را در پیاده روهای شـهر ژنو از یاد 
نبـرده اسـت؛ رخـدادی در میانه بهمـن ماه ۱۳۹۳ کـه برخی مخالفان دولـت آن را 
خطـای دیپلماتیـک نامیدنـد، در حالی که همین رسـوم دیپلماتیک چنـد ماه بعد 

بـه برجام ختم شـد. 
اینـک نیـز صـدای اعتراض به خبـر دیدار کری و ظریف شـنیده می شـود البته 
نـه ماننـد آن سـال ها و از سـوی مخالفان دولـت در ایران بلکه از درون کاخ سـفید 
و کنگـره. قضیـه به سـخنان چند روز پیـش وزیر امور خارجه پیشـین آمریکا برمی 
گـردد کـه در مصاحبـه ای اظهـار کرد از زمان خـروج از وزارت خارجه تا کنون سـه 
یـا چهـار بـار با همتای ایرانی در حاشـیه کنفرانـس  ها و برنامه  هـای مختلف دیدار 

و گفـت  وگو کرده اسـت.
هـر چنـد کری هـدف از دیدارهـای خـود را راهکاریابی برای حل مناقشـات فی 
مابیـن عنـوان کـرد اما مقامـات جمهوریخـواه، اقـدام وزیر امـور خارجه پیشـین را 
بـه منظـور رویارویـی با سیاسـت هـای کنونی کاخ سـفید ارزیابـی کـرده و زبان به 

انتقاد گشـودند. 
یکی از مهمترین انتقادات به رخداد مذکور، روز جمعه بیسـت وسـوم شهریورماه 
از سـوی »دونالـد ترامـپ« رئیـس جمهـوری کنونی آمریکا مطرح شـد کـه وی در 
پیـام توئیتـری نوشـت: جان کـری دیدارهایـی غیرقانونی بـا رژیم بسـیار متخاصم 
ایـران داشـته کـه ایـن تنهـا می تواند کار فـوق  العاده مـا را تضعیف کـرده و به زیان 

مـردم آمریـکا باشـد. او به آنها گفته تا پایـان دولت ترامپ صبر کننـد. آیا فعالیتش 
را طبـق »قانـون ثبت عامـلان خارجی« ثبت کرده اسـت؟

هنـوز چنـد سـاعت از پیام ترامپ نگذشـته بـود که »مایـک پمپئو« وزیـر امور 
خارجـه آمریکا، سـخنان رئیس جمهوری را با ادبیاتی مشـابه تکـرار کرد؛ موضوعی 
کـه باعث شـد برخـی مقامات دولـت قبلی همچـون »ند پرایـس«، ترامـپ را تنها 
مخاطـب سـخنان پمپئـو دانسـته و پیام وزیـر خارجـه را در جهت کسـب رضایت 

رئیـس جمهـوری ارزیابی کنند. 
در مـاه هـای گذشـته کـه »رکس تیلرسـون« بـه دلیل اختـلاف نظر آشـکار با 
ترامـپ در زمینـه های گوناگون از جملـه برجام از وزارت امور خارجه کنار گذاشـته 
و پمپئو جانشـین وی شـد، تا کنون این دو نفر سیاسـت های همسـویی را در قبال 
مسـائل مختلـف از قبیل ایران دنبال می کنند. دو ضلع یاد شـده بـا روی کار آمدن 
»جان بولتون« در سـمت مشـاور امنیت ملی کاخ سـفید به مثلثی تبدیل شـده که 

تقابـل بـا ایران و ناکام گذاشـتن برجـام از مهمترین برنامه های آنان اسـت.
از طرفـی، دموکـرات هـا کـه در دولـت خود بـه هر بوتـه ای چنـگ انداختند تا 
بالاخـره برجـام را از سـد کنگـره در سـیطره جمهوریخواهـان عبـور داده و وارد فاز 
اجرایـی کننـد، امـروز سـاکت نخواهند نشسـت . تـلاش ۲۲ ماهـه آنها بـرای حل 
وفصـل اختـلاف هسـته ای بـا ایران بر کسـی پوشـیده نیسـت. کری که بـه عنوان 
نماینده امریکا در مذاکرات هسـته ای بیشـترین تاثیرگذاری را بر دستیابی به توافق 
داشـت، طبیعی اسـت که نتواند از بزرگترین دسـتاورد آن دوره چشـم پوشـی کند.

بـا اینکه دو سـال از عمـر دولت ترامپ نمی گـذرد اما وی بربسـیاری از تعهدات 
داخلـی و بیـن المللـی دولـت قبـل خـط بطـلان کشـیده اسـت. از سیاسـت های 
مهاجرتـی و بیمـه ای اوبامـا در داخـل این کشـور گرفته تا پیمان هـای معتبر بین 
المللـی همچـون پاریـس و طرح جامع اقدام مشـترک، همه نقض شـده انـد. با این 
کـه دولـت اوباما، برجـام را در راسـتای منافع ملی آمریـکا ارزیابی می کـرد، ترامپ 

و تیـم وی تصـوری دیگـر از منافـع ملـی دارند و بـا هر ابـزار و هزینـه ای، در صدد 
ناکام گذاشـتن برجـام اند.

بـه بـاور ناظـران، ترامـپ تنها هـدف ناکام گذاشـتن برجـام را دنبـال نمی کند 
بلکـه در صـدد پـی ریـزی توافقـی جدیـد بـا ایران اسـت تـا بـه قـول او جایگزین 
توافـق یکجانبـه قبلـی بـا ایران شـود؛ درخواسـتی کـه به شـدت از سـوی مقامات 
جمهـوری اسـلامی رد شـده اسـت. بنابرایـن ترامپ با طـرح توافق جدیـد دو هدف 
عمـده را دنبال می کند: محدودیت بیشـتر بر ایـران و ناکارامد جلوه دادن مهمترین 

دسـتاورد جنـاح رقیـب در حوزه سیاسـت خارجی. 
بـی تردیـد تیم جدید در آمریکا با درخواسـت توافق ثانویه، انتخابـات میان دوره 
ای کنگـره را کـه در آینـده ای نزدیک انجـام خواهد گرفت، هدف گـذاری کرده اند. 
آنهـا با تشـدید فشـار تحریم ها بـر ایران و ناگزیر سـاختن تهران بـه مذاکره مجدد، 
سـعی در تحمیـل توافقـی برد- باخـت بر جمهوری اسـلامی دارند با ایـن هدف که 
دو سـال اقدامـات ضـد ایرانی خـود را کارامد و موثر جلوه دهند. شـاید درک همین 
هدف کاخ سفیدنشـیان بسـتر را برای »نه« گفتن مقامات جمهوری اسـلامی ایران 

بـه هـر گونه مذاکـره مجددی با طرف آمریکایی هموار سـاخته اسـت. 
در مجمـوع، دیـدار کـری و ظریـف از دغدغـه دموکـرات هـا در برابـر اقدامـات 
ضدبرجامـی جمهوریخواهـان تنـدرو حکایـت دارد. اگـر آن طـور کـه حـزب حاکم 
معتقـد اسـت هدف کری پیـش بردن دیپلماسـی مخفی و اقـدام غیرقانونـی برای 
ضربـه زدن بـه دولـت فعلـی باشـد، ایـن سـوال بـه ذهـن می رسـد که چـرا کری 
چنیـن موضوعـی را رسـانه ای کـرده اسـت؟ پرسـش دیگـر و مهمتـر اینکـه اگـر 
دیـدار کـری بـا ظریـف خیانت بـه ایالات متحده محسـوب می شـود، پـس دعوت 
نمایندگان جمهوریخواه از »بنیامین نتانیاهو« نخسـت وزیر سـتیزه جوی اسـرائیل 
بـدون اطـلاع اوبامـا بـرای سـخنرانی در صحـن کنگـره آن هـم چنـد روز مانده به 

امضـای برجام، مصـداق خیانـت نبود؟

زمـان تصویـب قانون منع بـه کارگیری بازنشسـتگان از دید یکـی از نمایندگان 
مجلـس چنـدان مناسـب نبود بـا این حال این قانونی اسـت کـه لازم الاجرا اسـت. 
یکی دیگر از نمایندگان خواستار تشکیل کمیته ای در مجلس برای تعیین تکلیف 
برخـی نهادهـا در برابـر این قانون شـد. طرح اصـلاح قانون ممنوعیت بـه کارگیری 
بازنشسـتگان که در جلسـه ششم شهریورماه مجلس شـورای اسلامی تصویب شد، 
روز بیسـت و یکم شـهریورماه در شـورای نگهبان مورد بحث و بررسـی قرار گرفت و 
با توجه به اصلاحات به عمل آمده مغایر با موازین شـرع و قانون اساسـی شـناخته 
نشـد. این قانون که در راسـتای تفویض مسـوولیت ها به جوانان به تصویب رسـیده 
بـه دنبـال بـه کارگیـری و اسـتفاده از نیروهای تازه نفـس، در امور فکـری و اجرایی 
اسـت امـا هماننـد هر قانون دیگـری از بدو تدوین تـا اجرا آرایی موافـق و مخالف به 
دنبـال داشـته اسـت. موافقـان در تاییـد این قانون از بـه کارگیری نیروهـای جوانتر 
در راسـتای توانبخشـی اجـزا و سیسـتم هـای مختلف دولتـی حمایت کـرده و در 
مقابـل مخالفـان از نیـاز به حضـور نیروهای باتجربه در دسـتگاه هـا و مناصب دفاع 
مـی کننـد. علاوه بر این، برداشـت هـای مختلفی درباره گسـتره اجـرای این قانون 
صـورت گرفتـه و برخـی دسـتگاه هایی چـون شـهرداری را از این قانون مسـتثنی 
دانسـته انـد. در پاسـخ به ایـن ابهامات بود که قاضی »ناصر سـراج« رئیس سـازمان 
بازرسـی کل کشـور روز شـنبه اظهـار داشـت: شـهردار تهـران هـم بـه طـور قطع، 
مشـمول اصلاحیه قانون ممنوعیت به کارگیری بازنشسـتگان می شـود و باید پس 
از دو مـاه محـل خدمـت خـود را تـرک کند.به گفتـه وی، بازنشسـتگان باید ظرف 
مدت ۶۰ روز از تاریخ ابلاغ این قانون، سـمت و پسـت خدمت خود را ترک کنند و 

در غیـر ایـن صـورت تصـرف در اموال دولتـی کردند و مجازات حبـس دارند.

در خصـوص ابعـاد و پیامدهای مختلف این قانون و برداشـت های صورت گرفته 
از آن بـا دو تـن از نماینـدگان مجلس گفت وگوکرده ایم  کـه در ادامه می خوانید..

* ذوالقـدر: مجلـس در كمیته ای تکلیـف شـهرداری را در قانون تازه 
روشـن سازد

»سـیده فاطمـه ذوالقدر« دبیر کمیسـیون فرهنگی مجلس در گفـت وگو با ایرنا 
اظهار داشـت: این قانونی اسـت که مجلس تصویب کرده و تمام بازنشسـتگانی که 
بـه نوعـی از بودجـه دولتی، نهادهـای دولتـی و نهادهای عمومـی غیردولتی حقوق 
مـی گیرنـد، به غیر از کسـانی که بـالای ۵۰ درصد جانباز، جزو اسـرا و کسـانی که 
مدنظـر مقـام معظم رهبری باشـد، شـامل این مسـئله می شـوند. در ایـن میان اما 
بحث شـهرداری برجسـته اسـت و برخی صحبـت از قانون خاصی مـی کنند که در 
شـهرداری وجـود دارد و بـا اسـتناد بـه آن، شـهرداری را از قانون منع بازنشسـتگان 
مبـری مـی داننـد و یک سـری مصاحبـه هایی هـم در دفاع از این برداشـت شـده 
اسـت. بـه گفتـه ایـن نماینـده مجلـس، حقوقدانانـی چـون »بهمـن کشـاورز« یـا 
»سـیدابراهیم امینی« نایب رئیس شـورای شـهر تهران عقیده دارند شـهرداری تابع 
قانـون خـاص خـود اسـت. امـا آراء مخالفی هـم در این زمینـه وجـود دارد، همانند 
مصاحبـه ای کـه آقـای »علی لاریجانـی« در آن به این نکته اشـاره کـرده بودند که 
شـهرداری هـم شـامل این قانون می شـود. بر این اسـاس این مسـاله اهمیـت دارد 

و بـه نظـرم مجلس باید در کمیته ای مشـخص به بررسـی این مسـاله بپـردازد. 
*  كاظمـی: فضا بـرای تصویب قانـون منع به كار گیری بازنشسـتگان 

چندان مناسـب نبود
»محمـد کاظمی«، نایب رئیس کمیسـیون حقوقی و قضایـی  مجلس  نیز بیان 

داشـت: منـع بـه کارگیـری مدیران بازنشسـته قانونی اسـت که به تصویب شـورای 
نگهبـان رسـیده اسـت یعنی قانـون شـده و لازم الاجرا اسـت اما نظر شـخصی من 
ایـن اسـت کـه ایـن قانون در شـرایط خوبـی تصویب نشـد. در این برهه مشـکلات 
اقتصـادی مـردم زیـاد اسـت. ضمـن این کـه درگیـر ترامپ بـی خرد و بـی کفایت 
هسـتیم کـه بـا خروجـش از توافق هسـته ای مسـائل عدیـده ای را برای مـا ایجاد 
کرده اسـت. در این شـرایطی که تعامل و مذاکره سـفرای ما با کشـورهای اروپایی و 
آسـیایی و ... می تواند بسـیار حسـاس باشد، آن هم سـفرایی که کوله باری از تجربه 
دارنـد و مـی داننـد کـه در این شـرایط باید چگونه عمـل کنند، باید جایشـان را به 
نیروهای جدید بدهند. تا این نیروهای جدید بخواهند با شـرایط آشـنا شـوند زمان 
مـی بـرد و ما بـا یک خلاء مواجهیـم. کاظمی افـزود: می گویم این مقطع مناسـب 
نبـود چـون عقیـده دارم ما هم در حوزه سیاسـت خارجی و هـم در مجموعه داخل 
کشـور بـه شـدت نیاز بـه این تجربه هـا داریم. در بحث اسـتانداری هم مـا تا مدتی 
این مشـکلات را خواهیم داشـت تا اسـتانداران جوان بتوانند اداره امور را در دسـت 
بگیرند.در نتیجه اسـتانداران باتجربه را در این شـرایط از دسـت می دهیم. چنانچه 
خـود مـن نگران این تغییر اسـتانداری، در اسـتان خودم، همدان هسـتم چرا که ما 
اسـتاندار باکفایـت و باتدبیری داشـتیم که بـه خصوص در بحث مسـائل اقتصادی، 
اهـل کنـکاش و پیگیـری زیادی بودنـد و دلسـوزانه موضوعات را دنبـال می کردند. 
ولـی بـه هـر حال قانون اسـت و باید اجرا بشـود اما به خصوص در بحث اسـتانداران 
و سـفرا مـا خلأیی را خواهیم داشـت کـه زمان می برد تا اینها جایگزین شـوند. هم 
وزارت کشـور و هـم وزارت امـور خارجه باید سـعی کنند که نیروهایـی را جایگزین 

کننـد که به عملکـرد این نهادهـا لطمه نزنند. 

فریدون مجلسی تحلیل گر مسائل بین المللی: 

»ظریف« مناسب ترین فرد برای شرکت در جلسه شورای امنیت است

اروپا راهی جز حفظ دستاوردهای برجام ندارد

پیچیدگی های  تعهد برجامی اروپا 

چرا كری چنین موضوعی را رسانه ای كرده است؟ 

کری و ظریف؛ جنجالی دوباره بر سر یک دیدار 

در گفت و گو با دوتن از نمایندگان  مجلس  مطرح شد

جایگزینی نیروهای باتجربه نباید به سیاست داخلی و خارجی لطمه بزند 

خبــر
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خدعه )و مهلت دادن( خدا به بنده آن است 
كه نعمت فراوان ومستمر به او رساند و 

سپاسگزارى را از او بگیرد
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مدیرکل اوقاف و امور خیریه استان 
و  به تحریم های سیاسی  اشاره  با  قم 
گفت:  ایران  علیه  دشمن  اقتصادی 
استفاده  دسیسه ای  هر  از  دشمنان 
کردند این مردم را از مکتب اسلام و 
انقلاب دور کنند اما نتوانستند چراکه 
عاشورا  مکتب  تربیت یافته  مردم  این 

هستند. 
سید  والمسلمین  حجت الاسلام    
همایش  در  حسینی مقدم  اسماعیل 
"احلی من العسل" که ظهردیروز در 
شد،  برگزار  شهید)ع(  جعفر  امامزاده 
در  ما  اسلامی  جامعه  داشت:  اظهار 
یک مهندسی فرهنگی توانسته برای 
از  مختلف،  اقشار  بین  در  الگوگیری 
واقعه عاشورا نقشه زیبایی را به تصویر 
مشاهده  الگوپذیری  این  در  بکشد، 
می کنیم که یکی از زیباترین برنامه ها، 
همین برنامه "احلی من العسل" است.

وی بیان عبارت "احلی من العسل" 
الگویی  را  قاسم)ع(  حضرت  سوی  از 
برای تربیت نوجوانان دانست و گفت: 
عاشورا  واقعه  در  قاسم)ع(  حضرت 
حضوری  و  داشته  اثرگذار  حضوری 
ارزشمند را به نمایندگی از امام حسن 

محبتی)ع( به تصویر کشیده است.
مدیرکل اوقاف و امور خیریه استان 
قم با بیان ابعاد تأثیرگذار واقعه عاشورا 
ابراز کرد: یکی از ابعاد عاشورا حضور 
یزید و یزیدیان بوده که روی بشریت 
کردند، صفحه  سیاه  برای همیشه  را 
سیاه تاریخ را به نام خودشان ثبت کرده 
و یک صفحه دیگر نمایش ۷۲ نفر از 
یاران سیدالشهدا)ع( است که می بینیم 
بی نظیری  نقش  ماهه  طفل ۶  حتی 
را بر عهده می گیرد، و مهمترین سند 
مظلومیت سیدالشهدا)ع( به گفته یک 
مسیحی همین طفل شش ماهه بوده و 

جهاد ایشان جهاد فرهنگی و جهاد یک 
مکتب است.

مگر  کرد:  بیان  مقدم  حسینی 
خود  امام  به  معرفت  کسی  می تواند 
داشته باشد و جانش را در مسیر متعالی 
او تقدیم نکند، نمونه این جان فشانی ها 
حضرت عبدالله بن حسن)ع( است که 
دست خود را سپر کرده و دشمن دست 
او را قطع می کند، یا یکی از قهرمانان 
حضرت  حسین)ع(  امام  موردعلاقه 
قاسم)ع( هستند که حتی به دست و 
پای عموی خویش می افتد و با اصرار 
با دشمن  درخواست جنگ  ایشان  از 
نوشته اند که  را می کند، حتی برخی 
نوشته ای از امام حسن)ع( به حضرت 
اباعبدالله)ع( نشان داده و سپس امام)ع( 

اجازه شرکت در جنگ را می دهند.
وی در ادامه تجربه هشت سال دفاع 
مقدس را مورداشاره قرار داد و گفت: 

در  که  را  نوجوانانی  دیدیم  چشم  به 
دامن مادران عفیفه خود و در مکتب 
به  بودند و  امام راحل)ره( تربیت شده 
جنگ با دشمنان اسلام و انقلاب رفتند 
و جان خود را در این راه دادند، امروز 
نیز همین تفکر است که جبهه مقاومت 
را در برابر اسرائیل، استکبار  جهانی و 

آل سعود در یمن تشکیل داده است.
مدیرکل اوقاف و امور خیریه استان 
و  به تحریم های سیاسی  اشاره  با  قم 
اسلامی  ایران  علیه  دشمن  اقتصادی 
هر  از  دشمنان  کرد:  خاطرنشان 
دسیسه ای استفاده کردند که این مردم 
را از مکتب اسلام و انقلاب دور کنند اما 
نتوانستند چراکه این مردم تربیت یافته 
مکتب عاشورا هستند و تا این مکتب 
مقاومت می توانیم  و  با صبر  داریم  را 
استکبار را قوی تر از گذشته شکست 

دهیم.

مدیركل اوقاف و امور خیریه استان قم :

دشمنان به دنبال دور كردن مردم از مکتب اسام و انقاب هستند 

رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت  استان قم با 
اشاره به وجود تقاضاهای متعدد برای سرمایه گذاری در  
شهرک شهرک صنعتی صنعتی محمود آباد گفت: واگذار 
نشدن زمین مانع اصلی توسعه شهرک های صنعتی قم 

محسوب می شود.
محمود سیجانی در بیست و چهارمین جلسه کارگروه 
تسهیل و رفع موانع تولید قم که در شهرک صنعتی 
صنعتی محمود آباد برگزار شد اظهار داشت: برغم فراهم 
بودن زمینه بهره مندی از تسهیلات روستایی برای حل 
مشکل هایی که در مورد توسعه این شهرک ها وجود 

دارد، ما نتوانستیم از این پتانسیل ها استفاده کنیم.
وی با بیان اینکه کمبود زمین مهمترین دغدغه ما 
برای توسعه شهرک ها و نواحی صنعتی استان به شمار 
می رود، گفت: تاکنون متقاضیان خوبی برای سرمایه 
گذاری در شهرک های صنعتی استان وجود داشته ولی 
محدودیت های موجود در واگذاری زمین از سوی دستگاه 

های مرتبط از تحقق این امر جلوگیری کرده است.
سیجانی توسعه شهرک های صنعتی را بهترین راهکار 
برای مقابله با تحریم های دشمن عنوان کرد و گفت:حل 
مشکل زمین مورد نیاز شهرک های صنعتی و همچنین 
تامین زیر ساخت های لازم به ایجاد یک جهش و رشد 
بسیار خوب در تولید، و همچنین پایداری و افزایش 
اشتغال منجر خواهد شد. وی با اشاره به شهرک صنعتی 
محمود آباد تصریح کرد: این شهرک به دلیل قرار گرفتن 
در مسیر آزاد راه قم - تهران و نزدیکی به تهران از سال 
است.رئیس سازمان  داشته  رونق خوبی  های گذشته 
صنعت قم با بیان اینکه با اشاره به ویژگی های منحصر 
به فرد این شهرک افزود: مطابق قانون کلیه شهرک 
هایی که در مناطق محروم واقع شدند مانند مناطق آزاد 

و ویژه از معافیت ۲۰ ساله مالیات برخوردار می شوند و 
این شهرک نیز این گونه است.شهرک صنعتی محمود 
آباد به عنوان یکی از فعال ترین شهرک های صنعتی 
استان قم با وسعتی بالغ بر ۷۰۰هکتار در بخش قمرود 
و در مجاورت اتوبان وجاده ترانزیتی جاده قدیم قم-تهران 
واقع شده است.این شهرک به لحاظ امکانات زیرساختی 
و توسعه ای و فضای بسیار خوبی که دارد چون در مسیر 
جاده قم - تهران قرار گرفته به تازگی به یکی از کانون های 
مورد توجه سرمایه گذاران تبدیل شده است.این شهرک 
صنعتی دارای ۱۰۸ واحد بهره برداری شده است، که 
۶۸ واحد آن با دو هزار و ۲۴۲ تن شاغل فعال است.دبیر 
ستاد تسهیل و رفع موانع تولید قم در بخش دیگری از 
سخنان خود با ارایه گزارشی از آخرین بازدیدهای صورت 
گرفته از طرح ها و واحدهای تولیدی صنعتی این استان 
گفت: از پنج طرح مورد بازدید قرار گرفته از ۱۰۰میلیارد 
ریال اعتبار در نظر گرفته شده برای آنها، ۹۰میلیارد ریال 
پرداخت شده، که یکی از واحدها، ۱۰میلیارد ریال را از 
بانک عامل که بانک ملت بوده را دریافت نکرده است . وی 
افزود: میزان اشتغال این واحدها قبل از دریافت تسهیلات 
۹۷ تن بوده که به ۱۰۳ تن افزایش پیدا کرد.سیجانی 
گفت: در مجموع ۲۱ بازدید میدانی از ۱۱۱ واحد صنعتی 
استان انجام شده که رقم پرداختی به آنها بالغ بر دو هزار 
میلیارد ریال شامل پنج هزار و ۴۹۱ اشتغال تثبیت شده و 
۳۵۶ اشتغال جدید بوده و برخی از این واحدها مشکلاتی 
نیز داشتند که مقرر شد در کمیته های فرعی بررسی و 

نتایج آن در کمیته و کارگروه اصلی مطرح شود.
*110میلیارد ریال طرح در شهرک محمود آباد 

در حال اجرا است
مدیرعامل شرکت شهرک های صنعتی قم نیز در 

این جلسه با بیان اینکه این شهرک صنعتی در سه سال 
گذشته به لحاظ داشتن امکانات زیرساختی و فنی به 
یکی از کانون های مورد اقبال و توجه سرمایه گذاران 
تبدیل شده است، افزود: ۶۷ واحد غیر فلزی در این 
شهرک فعالیت می کند و فلسفه تاسیس آن نیز استقرار 
این واحدها بوده است.امیر هوشنگ طیبی نژاد افزود: 
به دنبال پیشنهاد حفاظت محیط استان برای انتقال 
کوره های آجر پزی و واحدهای کوره ای مانند گچ 
و آهک مستقر در جاده قم - کاشان به منظور خارج 
کردن از مبلمان شهری و جهت های توسعه ای شهر، 
شهرک محمود آباد احداث شد.وی با بیان اینکه بیشتر 
آجرپزی  عمدتا  و  فلزی  غیر  شهرک  این  واحدهای 
هستند، گفت: ۱۰۸ واحد در این شهرک به بهره برداری 
رسیده که ۶۸ مورد آن با ظرفیت اشتغال دو هزار و 

۲۴۲ تن فعال است. 
وی با بیان اینکه تعداد واحدهای غیر فعال شهرک یاد 
شده نیز ۳۷درصد کل واحدهای آن را تشکیل می دهند، 
ابراز امیدواری کرد: متناسب با توسعه سرمایه گذاری هایی 
که در این شهرک صورت می گیرد، بتوانیم چتر حمایتی 

و خدمات را برای سرمایه گذاران بگسترانیم. 
وی در تبیین مشکل های شهرک محمود آباد نیز 
افزود: مطابق  از جمله آن ذکر کرد و  را  کسری آب 
دستورالعمل ارایه شده توسط استاندار در جلسه دوماه 
پیش کارگروه تسهیل در شهرک شکوهیه مبنی بر 
تامین آب شهرک های صنعتی از طریق آب های غیر 
متعارف مانند پساب فاضلاب این اقدام در دستور کار 
است، و به تازگی مشاور مربوطه نیز انتخاب شده تا در 
افق بلند مدت ۱۴۰۴انتقال پساب را برای صنعت به این 

شهرک ها منتقل کنیم.

رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت  استان قم  مطرح كرد

محدودیت زمین مانع اصلی توسعه شهرک های صنعتی قم 

بانک ها؛ برندگان و مقصران اصلی انفجار قیمت هاكاریکاتور

طرح:  جواد تکجو

نامحـرمانه

اخبــار

تکذیب دخالت ناطق نوری در انتصابات دولت
دفتر حجت الاسلام و المسلمین ناطق نوری هرگونه اظهار نظری مبنی بر ورود ایشان به 
عزل و انتصابات در دولت را رد کرد.به دنبال اظهار نظر برخی افراد مبنی بر نقش حجت الاسلام 
و المسلمین ناطق نوری در انتصاب وزرا، دفتر وی در اطلاعیه ای ضمن خلاف واقع دانستن 
این شایعات گفت: حجت الاسلام و المسلمین ناطق نوری از ابتدای شکل گیری دولت یازدهم 
تاکنون صرفا نظرات و مشورت های خود را درخصوص موضوعات راهبردی مطرح می کردند 
و اساسا هیچ توصیه و سفارشی چه ایجابی و چه سلبی درخصوص افراد نداشته اند و این 
موضوع را از اختیارات رئیس جمهور محترم و رای مجلس شورای اسلامی می دانند.در ادامه 
این اطلاعیه آمده است: ایشان معتقدند انتخاب و انتصاب مسئولین و مقامات باید بر اساس 
شایستگی و توانمندی ها صورت گیرد و شیوه توصیه و سفارش در جامعه رو به توسعه منسوخ 
شده است.در پایان این اطلاعیه تاکید شده است: ضرورت دارد در اظهار نظر و بیان مواضع، 

تقوا و اخلاق اسلامی در نسبت دادن مطالب به دیگران رعایت شود.

آب دریای خزر یك متر كم شد 
اینکه در ۱۰ سال اخیر، ارتفاع آب دریای  با اعلام  رییس سازمان نقشه برداری کشور 
خزر یک متر کاهش یافته است، گفت: این میزان کاهش در ۲ سال اخیر چهار سانتیمتر 
بوده که ضرورت توجه به آن را گوشزد می کند. »مسعود شفیعی« روز یکشنبه در نشست 
خبری با موضوع »رونمایی از نخستین چارت های بین المللی دریای خزر« در سازمان نقشه 
برداری کشور گفت: یکی از ابزارهای تثبیت حاکمیت در پهنای سرزمینی، تهیه نقشه از سوی 
کارشناسان است. وی با بیان اینکه تاکنون ۴۱ چارت)نقشه( از دریای خلیج فارس منتشر و به 
تازگی ۲ چارت دیگر از دریای خزر نیز آماده انتشار شده است، گفت: در گذشته، نقشه خلیج 
فارس از سوی انگلستان و خزر از سوی روسیه تهیه و استفاده می شد. به گفته شفیعی، پس 
از تهیه چارت ها، شناورهایی که از دریا عبور می کنند ملزم به استفاده از این چارتها هستند 
و خود منبع درآمدی برای کشور محسوب می شود.رییس سازمان نقشه برداری با بیان اینکه 
فروش چارت ها از سال ۲۰۱۷ آغاز شده است، گفت: تا پایان سال ۲۰۱۷ میلادی، ۶۳ هزار و 
۲۰۵ بار چارت دریای عمان و خلیج فارس از این سازمان خریداری شد که حاصل آن درآمدی 

۴۵۰ هزار دلاری بود.

هشدار پلیس فتا: نرم افزار نذری یاب نصب نکنید 
رئیس پلیس فضای تولید و تبادل اطلاعات انتظامی استان همدان هشدار داد: شهروندان از 
نصب نرم افزار نذری یاب بر روی گوشی و ارائه اطلاعات بانکی خود پرهیز کنند.سرهنگ فیروز 
سرخوش نهاد روز یکشنبه در گفت و گو با ایرنا اظهار داشت: کلاهبرداران با سوء استفاده از 
اعتقادات مذهبی مردم اقدام به طراحی نرم افزار »نذری یاب« یا »همیاری« برای جمع آوری 
کمک های مردمی و اطعام نیازمندان کردند.وی اضافه کرد: کلاهبرداران با تبلیغ و، فروش این 
قبیل نرم افزارها در شبکه  های اجتماعی، شهروندان را به نصب این برنامه ها ترغیب می کنند.

رئیس پلیس فتا بیان کرد: افراد پس از دانلود این برنامه به یک صفحه  حاوی درگاه های بانکی 
جعلی سوق داده شده و از افراد برای پرداخت آنلاین هزینه نصب نرم افزار اطلاعات بانکی را 
مطالبه می کند.سرهنگ سرخوش نهاد بیان کرد: افراد با فاش کردن اطلاعات بانکی زمینه 

را برای سوء استفاده و خالی کردن حساب از طریق برداشت های اینترنتی فراهم می کنند.

ربیعی و حاجی میرزایی گزینه های سخنگویی دولت
ربیعی و حاجی میرزایی به عنوان گزینه های اصلی سخنگوی دولت مطرح هستند.یک 
منبع آگاه در دفتر رئیس جمهوری در گفت و گو با ایسنا، با اعلام این خبر خاطرنشان کرد: 
به زودی گزینه اصلی سخنگویی دولت از سوی دفتر رئیس جمهوری اعلام می شود.محسن 
حاجی میرزایی از شهریور سال ۹۲ طی حکمی از سوی معاون اول رئیس جمهوری دبیری هیات 
دولت را عهده دار است. علی ربیعی نیز از ابتدای دولت دهم تا مرداد امسال مسئولیت وزارت 
کار، تعاون و رفاه اجتماعی را عهده دار بود.نهم مرداد ماه سال جاری با موافقت رئیس جمهوری 

محمدباقر نوبخت رئیس سازمان برنامه و بودجه از سخنگویی دولت کناره گیری کرد.

احضار برخی اعضای شورای شهر به دلیل مصاحبه  
رئیس شورای شهر تهران گفت: چند تن از اعضای شورای شهر تهران به دلیل مصاحبه هایی 
که داشتند به قوه قضاییه احضار شدند که اعضا به این روش اعتراض دارند چرا که نمی توانند به 
درستی به وظایف خود عمل کنند.محسن هاشمی در جمع خبرنگاران وی در پاسخ به پرسش 
دیگری مبنی بر اینکه آیا برای شهرداری تهران کاندید خواهید شد، گفت: افشانی همچنان 

شهردار است و از بنده هم کسی درخواستی در این خصوص نداشته است.

رئیس سازمان جهاد كشاورزی استان تاكید كرد

گسترش صنایع تبدیلی اولویت بخش كشاورزی قم
رئیس سازمان جهاد کشاورزی استان قم گفت: گسترش صنایع تبدیلی و تکمیلی در زمینه تولید 
دام و طیور، شیر و لبنیات و محصولات باغی و زراعی از مهمترین اولویت های بخش کشاورزی این 

استان است. 
محمد رضا طلایی بیان کرد: قم در زمینه تولید طیور از جمله استان های برجسته کشور است و 
ایجاد صنایع تبدیلی و تکمیلی در این بخش می تواند حجم تولید و اشتغال در آن را گسترش دهد.

به طور میانگین در استان قم هرساله حدود ۷۰ هزار تن تخم مرغ و ۴۰ هزار تن گوشت مرغ تولید که 
حجم بالایی از آن به سایر استان های کشور صادر می شود.حدود ۶۰۰ واحد مرغداری در استان قم 
فعال است که از این تعداد ۳۱۱ واحد مرغداری گوشتی به ظرفیت پنج میلیون و ۷۰۰ هزار قطعه و ۱۷۴ 
واحد مرغداری تخمگذار به ظرفیت هشت میلیون و ۷۰۰ هزار قطعه است.وی ادامه داد: قم به عنوان 
یکی از قطب های مهم پرورش دام و تبادل آن در کشور، در زمینه تولید گوشت قرمز و محصولات لبنی 
نیز امتیازهای شاخصی دارد و ایجاد کارخانه های صنایع تبدیلی و تکمیلی در این بخش نیز می تواند 
ارزش افزوده فعالیت اقتصادی دامداران استان را به نحوه قابل توجهی گسترش دهد.طلایی همچنین 
با اشاره به فعالیت هشت شهرک دامی درقم گفت: در شهرک دامشهر که قطب دامپروری استان و 
کشور به شمار می آید، یک هزار و ۶۰۰ واحد دامی قرار دارد که ۶ هزار تن درآن فعال هستند.شهرک 
دامشهر قم که در سال ۱۳۷۵ در ۱۳ کیلومتری جاده قم - جعفریه احداث شد، با ۳۰ کاروانسرای دام، 
سالانه شاهد ورود حدود ۶۰۰ هزار راس دام از استان های کشور است.قم دارای ۲۷ هزار راس گاو 
شیری و ۱۱۵ هزار راس گاو و گوساله پرواری است که در دامداری های صنعتی پرورش می یابند؛ به 
طور میانگین هر ساله در این استان ۳۲۰ هزار تن محصولات دامی تولید می شود.وی افزود: یکی دیگر 
از سیاست های استان برای توسعه صنایع تبدیلی و تکمیلی، فعالیت در بخش پرورش گیاهان دارویی 
است که این صنایع می تواند از خام فروشی محصولات تولیدی در قم جلوگیری و آن را به فرآورده های 
متنوع و دارای ارزش اقتصادی تبدیل کند.وی با اشاره به نقش موثر وجود صنایع تبدیلی و تکمیلی در 
افزایش آمار تولید و اشتغال مناطق روستایی، ادامه داد: برای ایجاد این صنایع در مناطق روستایی استان 
تسهیلات بانکی مناسبی درنظر گرفته شده است که سرمایه گذاران علاقه مند به فعالیت در این بخش 

می توانند از آن استفاده کنند.

فرمانده انتظامی استان قم خبرداد

كشف 3 محموله قاچاق به ارزش 15 میلیارد ریال در قم
فرمانده انتظامی استان از کشف ۳ محموله لوازم التحریر، لوازم بهداشتی و پوشاک قاچاق به ارزش 

۱۵ میلیارد ریال در قم خبر داد. 
سردار "عبدالرضا آقاخانی" در گفت و گو با خبرنگار پایگاه خبری پلیس، اظهار داشت: طی یک هفته 
گذشته ۳ محموله قاچاق شامل لوازم التحریر، لوازم بهداشتی و پوشاک به ارزش ۱۵ میلیارد ریال در 
محورهای مواصلاتی استان از ۳ دستگاه خودرو کامیون کشف و ۱۵ تن نیز در این رابطه دستگیر شدند.

وی افزود: یکی از ماموریت های ویژه ای که امسال از طریق سلسله مراتب ناجا و در راستای سیاست 
های کلان نظام ابلاغ شده بحث مبارزه با قاچاق کالا و ارز است.سردار آقاخانی با تاکید بر این که اهتمام 
پلیس خط مقدم مبارزه با قاچاق است، دلیل آن را ضربه به نظام اقتصادی کشور دانست و تصریح کرد: 
بحمدالله همکاران در مجموعه پلیس آگاهی و اداره مبارزه با قاچاق کالا و ارز، با نیروی مضاعفی در این 
حوزه وارد عمل شده که می توان به افزایش ۲۰ درصدی قاچاق در ۵ ماه ابتدای سال جاری با رقمی 
حدود ۱۰ میلیارد تومان نسبت به مدت مشابه سال گذشته اشاره کرد.فرمانده انتظامی استان قم با بیان 
این که ماموریت مبارزه با قاچاق به صورت یک ماموریت ویژه در سال ۹۷ در دستور کار پلیس قرار دارد، 
ابراز امیدواری کرد: برابر سیاست های کلان نظام جمهوری اسلامی و طی تعاملات با دیگر دستگاه های 

استان شاهد توفیقات بیشتری در این حوزه باشیم.

رئیس پلیس مبارزه با مواد مخدر استان قم خبرداد

كشف 82 كیلوگرم تریاک در قم
رئیس پلیس مبارزه با مواد مخدر استان از کشف ۸۲ کیلوگرم تریاک و دستگیری ۳ نفر قاچاقچی 

در قم خبر داد. 
سرهنگ غلام عباس بلفکه اظهارداشت:  در پیگیری مأموران پلیس مبارزه با مواد مخدر استان قم 
مشخص شد چند تن از قاچاقچیان قصد دارند محموله مواد مخدر را توسط دو دستگاه خودرو ام وی 
ام و سمند از جنوب کشور به قم منتقل کنند که بلافاصله موضوع در دستور کار مأموران این پلیس 
قرار گرفت.به گفته وی در ادامه ضمن هماهنگی قضائی، تیم پلیس مبارزه با مواد مخدر استان قم به 
محور مواصلاتی استان اعزام و با تلاش مأموران هر دو خودرو شناسایی، متوقف و جهت بررسی به مقر 
پلیس منتقل شدند.رئیس پلیس مبارزه با مواد مخدر استان قم افزود: سرانجام در بازرسی از خودرو ام 
وی ام، حدود ۲۲ کیلو و ۴۰۰ گرم تریاک در قالب ۲۷ بسته و در بازرسی از خودرو سمند حدود ۶۰ 
کیلو و ۳۰۰ گرم تریاک در قالب ۵۶ بسته کشف و ۳ نفر در این رابطه دستگیر شدند.سرهنگ بلفکه 
گفت: نهایتاً متهمان پس از تشکیل پرونده برای انجام مراحل قانونی تحویل مرجع قضائی استان شدند.

رئیس شورای اسامی شهر قم:

منطقه دو شهر قم از نظر پاسخگویی
 به شهروندان جایگاه خوبی دارد

رئیس شورای اسلامی شهر قم گفت: مطالبات شهروندی و به حق 
شهروندان از یک طرف و محدودیت های موجود از طرف دیگر لزوم مدیریت 
فعال و پاسخگو را دوچندان نموده است و منطقه دو از این نظر در جایگاه 

خوبی قرار دارد.
منطقه دو قم دیروز میزبان رئیس و نائب رئیس کمیسون حقوقی 
شورای اسلامی شهر قم بود که در جریان روند اجرای پروژه عمرانی و 
خدماتی و وضعیت بودجه و کنترل پروژه در سطح منطقه قرار گرفتند.

رئیس شورای اسلامی شهر قم پس از استماع گزارش شهردار منطقه و 
واحدهای مختلف، بیان داشت: در شرایط فعلی، مطالبات شهروندی و به 
حق شهروندان از یک طرف و محدودیت های موجود از طرف دیگر لزوم 
مدیریت فعال و پاسخگو را دوچندان نموده است و منطقه دو از این نظر 
در جایگاه خوبی قرار دارد.جلالی افزود: فلسفه فعالیتهای شهرداری خدمات 
رسانی به شهروندان است که اگر در این بین نظارت و پاسخگویی درست 
و به موقعی داشته باشیم، مجموع فعالیتها به رضایتمندی شهروندان منجر 
خواهد شد.وی بیان داشت: نگاه شورای اسلامی شهر قم به منطقه ۲ و ۶ 
نگاه ویژه و خاصی است که باید از این فرصت استفاده شود که البته وضعیت 
این مناطق نسبت به سالهای قبل قابل مقایسه نیست و اقدامات بسیار خوبی 
در حوزه های مختلف عمرانی، خدماتی، فضای سبز و فرهنگی انجام گرفته 
است و وجود پلاکهای خرد، شکل گیری معابر کم عرض، معابر بن بست 
و تفکیک های غیر مجاز عمده مشکلات موجود به حساب می آیند.رئیس 
شورای اسلامی شهر قم ادامه داد: البته کارها و فعالیتهای صورت گرفته 
قابل تحسین است و بسیاری از مشکلات در خصوص آسفالت، روشنایی ها 
و پروژه های تملکی به حداقل رسیده و شورای اسلامی شهر از پیشنهادات 
و انجام پروژه ها در منطقه دو حمایت می کند.جلالی از شهردار منطقه دو 
و مسئولین منطقه خواست تا اولویت بندی پروژه ها و احصاء نیازهای سال 
آینده منطقه را رصد نمایند تا بتوانند در بودجه نسبت به تخصیص اعتبار و 

برنامه ریزی های لازم اقدام نمایند.

مدیر كل راهداری و حمل ونقل جاده ای استان قم  خبرداد

آمادگی كامل جهت تامین ایمنی محورهای 
جاده ای درایام تاسوعا و عاشورا

مدیر کل راهداری و حمل ونقل جاده ای استان قم از آمادگی کامل 
جهت تامین ایمنی محورهای جاده ای استان قم درایام تاسوعا و عاشورای 

حسینی خبرداد 
ابوالفضل جماالی اظهارداشت :همزمان با دهه محرم و برگزاری آیین های 
سوگواری سالار شهیدان حضرت اباعبدالله الحسین )ع (و یاران باوفایش 
، دهها نفر عوامل راهدار در قالب گشتهای ثابت وسیارضمن بهره مندی 
از ناوگان توانمند راهداری آماده تامین حداکثری ایمنی در سطح راههای 
استنان قم می باشند وی  تصریح  کردبهمین منظور هفت راهدارخانه 
نیز تجهیز و آماده ارائه خدمات رفاهی )نمازخانه ، سرویس های بهداشتی 
و...( به عزاداران حسینی ع درطول راههای استان می باشند . وی ادامه 
داد : همچنین درراستای اجرای مقررات جابجایی و حمل مسافر توسط 
ناوگان عمومی جاده ای ، کارشناسان حوزه معاونت حمل ونقل ، درقالب 
اکیپهای بازرسی بررفتار ترافیکی رانندگان و شرکتهای حمل ونقلی و 
حسن اجرای قوانین  موضوعه  نظارت می نمایند . جمالی خاطر نشان 
ساخت : بازرسان این اداره کل ضمن استقرار و بازدید از گلوگاههای جاده 
ای درصورت مشاهده هرنوع تخلف از شرکتهای حمل ونقلی و یا رانندگان 
مراتب راجهت اعمال قانون به مراجع ذی صلاح اطلاع رسانی مینمایند 
. مدیرکل راهداری و حمل ونقل جاده ای استان قم مراجعه به سامانه 
تلفن گویای ۱۴۱ مرکز مدیریت راهها را اقدامی ضروری درراستای دریافت 
اطلاعات سفر قبل از مسافرت دانست و اظهار داشت : تلفن گویای ۱۴۱ 
مرکز مدیریت راهها درتمامی اوقات شبانه روز آماده پاسخگویی به مراجعات 
تلفنی هموطنان جهت دریافت اطلاعات سفر شامل طول راهها ) مبدا و 
مقصد ( ، وضعیت ترافیکی راهها ، شرایط آب وهوایی و...می باشد . جمالی 
درخاتمه یاد آور شد : همچنین تلفن گویای ۱۴۱ مرکز مدیریت راهها 
آماده دریافت شکایات ، پیشنهادات هموطنان گرامی درخصوص نحوه ارائه 
خدمات توسط شرکتهای حمل ونقلی و رانندگان ناوگان عمومی و هرنوع 

خدمات مرتبط با راههای برونشهری میباشد .
 

سرپرست سازمان حمل و نقل و ترافیک شهرداری قم خبر داد:

خط كشی 140 تقاطع شهری 
در آستانه سال تحصیلی جدید

سرپرست سازمان حمل و نقل و ترافیک شهرداری قم از خط کشی ۱۴۰ 
تقاطع شهری در آستانه سال تحصیلی جدید خبر داد.

علی نیک با اشاره به برنامه ریزی سازمان حمل و نقل و ترافیک شهرداری 
برای تامین شرایط ترافیکی شهر برای آغاز سال تحصیلی جدید، اظهار کرد: 
از پنجم شهریورماه اقدامات لازم در این خصوص آغاز شده تا در آستانه 
سال تحصیلی جدید شرایط ترافیکی مطلوبی در شهر خصوصا در محدوده 

مدارس فراهم شود.
سرپرست سازمان حمل و نقل و ترافیک شهرداری قم با تاکید بر اینکه 
اولویت برنامه های سازمان در این ایام خط کشی معابر و شوارع محدوده 
مدارس است، گفت: طبق برنامه ریزی انجام شده در هر منطقه سه روز زمان 

صرف خط کشی عابر پیاده و ترمیم خطوط معابر می شود.
نیک با تاکید بر ضرورت تامین ایمنی خطوط عابر پیاده در محدوده 
مدارس، گفت: شستشوی خطوط عابر پیاده ای نیز که سال گذشته انجام 

شده در پایان این هفته صورت خواهد گرفت.
وی گفت: در این مدت از پنجم شهریور ماه تاکنون بیش از ۱۴۰ تقاطع 
شهری خط کشی شده تا دانش آموزان برای تردد در سطح شهر ایمنی 

بیشتری داشته باشند.
سرپرست سازمان حمل و نقل و ترافیک شهرداری قم با بیان اینکه 
کتاب فرهنگ ترافیک هم آماده شده که در مدارس توزیع خواهد شد، 
تصریح کرد: در حال حاضر پارک ترافیک در قم نداریم که به دنبال راه 
اندازی آن درسال تحصیلی جدید برای ارائه مفاهیم ترافیکی به دانش آموزان 

هستیم.

مدیرعامل سازمان مدیریت پسماند شهرداری قم مطرح كرد

لزوم استفاده از ظرفیت  هیئات برای 
فرهنگ سازی مدیریت صحیح پسماند

مدیرعامل سازمان مدیریت پسماند شهرداری قم بر لزوم استفاده از 
ظرفیت  هیئات برای فرهنگ سازی مدیریت صحیح پسماند تاکید کرد.

سیدعبدالله میرابراهیمی با اشاره به نقش هیئات مذهبی در ترویج 
فرهنگ صحیح مدیریت پسماند خصوصا در عزاداری ها، اظهار کرد: 
برای اینکه بخواهیم در سطح شهر برنامه ها اثربخش باشد باید شهروندان 
مشارکت بیشتری داشته باشند و یکی از بزرگترین سازمان های مردم نهاد 

اثرگذار هیئات مذهبی هستند که خودجوش در این زمینه فعال هستند.
مدیرعامل سازمان مدیریت پسماند شهرداری قم با تاکید بر اینکه عزادار 
امام حسین)ع( باید در محیط مناسب و بهداشتی شهری تردد داشته باشند، 
خاطرنشان کرد: در این زمینه با توجه به اینکه در ایام محرم تولید پسماند 
خصوصا ظروف یکبارمصرف به شدت افزایش می یابد نیازمند همکاری 

هیئات و خادمین آنها هستیم.
میرابراهیمی با اشاره به توزیع کارتن پلاست در هیئات، گفت: این اقدام 
سال های قبل نیز صورت می گرفت تا شهری پاکیزه در شهر در این ایام 

داشته باشیم و ظروف یکبارمصرف و... جمع آوری شود.
وی خاطرنشان کرد: باید تبلیغات شهری در حریم ایستگاه ها صورت 
گیرد تا پسماندها در شهر رها نشود؛ بارها مشاهده شده که کسانی که 
نظافت شهری را بر عهده دارند در حال  عزاداری هم هستند و اگر مردم 
مشارکت داشته باشند همه به عزاداری خواهند رسید، انتقال مفاهیم 
فرهنگ شهروندی در حوزه مدیریت پسماند با اکران بنرها را در دستور 

کار داریم.

اخبــار

اقتصادی  امور  هماهنگی  معاون 
استانداری قم گفت: این استان با انعقاد  ۸۲۰ 
میلیارد ریال قرار داد بانکی جهت پرداخت 
تسهیلات، رتبه پنجم کشور در زمینه اشتغال 

پایدار روستایی را به دست آورد. 
مهرداد غضنفری روز یکشنبه در بیست 
و چهارمین جلسه کارگروه تسهیل و رفع 
در شهرک صنعتی  استان  تولید  موانع 
محمود آباد قم اظهار داشت: این موفقیت 
بر اساس آخرین گزارش های تهیه شده 
از عملکرد تولید اشتغال استان در حوزه 
روستایی احصا شده است. وی افزود: این 
رقم تسهیلات پرداخت شده درحالی شکل 
گرفته که شاخص جمعیت روستایی قم 
نسبت به سایر مناطق کشور محدود است، 
و روستائیان تنها چهار درصد جمعیت این 
استان را تشکیل می دهند، ولی عملکرد 
تسهیلاتی برخی از استان ها که جمعیت 
روستایی آنها حدود ۴۰درصد است، بسیار 
پایین تر از قم است.غضنفری با تقدیر از 
بانک های فعال در این زمینه از جمله پست 
بانک، توسعه تعاون و همچنین کمیته فنی 
و دبیرخانه ستاد تسهیل و رفع موانع تولید، 
گفت: این حاکی از آن است، که اگر با دقت 
کافی همت کنیم و با اراده و اعتقاد جلو 
برویم، سرافرازی استان تحقق پیدا خواهد 
کرد.غضنفری تصریح کرد: توصیه ما این 
نیست که در جامعه پول پاشی کنیم، چرا 
که این اقدام آثار بد خود را دارد ولی توزیع 
دقیق اعتبارها و تسهیلات، موجب می شود 
این منابع در اختیار تولید کنندگان واقعی 
قرار بگیرد،  و نقش مولد و اشتغال مفید و 
پایدار را به دنبال دارد.وی که امروز پیش 

از آغاز جلسه کارگروه تسهیل از چند واحد 
شهرک محمود آباد بازدید کرد، در بخش 
غیر  به  اشاره  با  خود  ازسخنان  دیگری 
فعال بودن برخی از واحدهای این شهرک 
صنعتی افزود: به طور حتم این واحدهای 
صنعتی ظرفیت هایی هستند که برای 
احداث آنها سرمایه ای هزینه شده و از 
تخفیف هایی برخوردار شدند، ولی اکنون 
از آنها تحت عنوان ظرفیت های راکد یاد 
می شود.وی با بیان اینکه احیای مجدد این 
واحدها یکی از برنامه های اساسی موضوع 
رونق تولید و اقتصاد مقاومتی است، گفت: 
واحدهای تعطیل این شهرک باید در یک 
دوره زمانی مشخص وارد مدار تولید گردد.

وی همچنین با اشاره به درخواست زمین 
شرکت  توسط  شده  یاد  شهرک  برای 
شهرک های صنعتی استان از سازمان جهاد 
کشاورزی افزود: باید مجموعه افراد مرتبط با 
این موضوع، علت تاخیر در این واگذاری 
بررسی  با  استانداری  تا  کنند  تبیین  را 

جوانب کار آن را پیگیری و دنبال کند.
شهرک صنعتی محمود آباد به عنوان یکی 
از فعال ترین شهرک های صنعتی استان 
قم با وسعتی بالغ بر ۷۰۰هکتار در بخش 
قمرود و در مجاورت اتوبان وجاده ترانزیتی 
واقع شده است.  تهران  جاده قدیم قم- 
این شهرک به لحاظ امکانات زیرساختی 
که  بسیار خوبی  فضای  و  ای  توسعه  و 
دارد چون در مسیر جاده قم - تهران قرار 
گرفته به تازگی به یکی از کانون های مورد 
توجه سرمایه گذاران تبدیل شده است.

این شهرک صنعتی دارای ۱۰۸ واحد بهره 
برداری شده است، که ۶۸ واحد آن با دو 
هزار و ۲۴۲ تن شاغل فعال است.همچنین 
تعداد واحدهای غیر فعال این شهرک نیز 
۴۰ واحد است که ۳۷ درصد کل واحدها را 
شامل می شود.وی تاکید کرد: برای بررسی 
مساله واگذار نشدن زمین به این شهرک 
شنبه سی و یکم شهریورماه جاری جلسه 
ای در سالن جلسه های معاون هماهنگی 

اقتصادی استانداری تشکیل می شود.
تولیدی  واحدهای  تخلفات  با   *

برخورد شود 
به  واکنش  در  همچنین  غضنفری 
شهرک  شرکت  مدیرعامل  نگرانی  ابراز 
های صنعتی قم مبنی بر ایجاد واحدهای 
محمود  شهرک  اطراف  در  مسکونی 
آباد اذعان داشت: همان گونه که تجربه 
شهرک صنعتی سلفچگان نیز نشان می 
دهد، توسعه روستا در اطراف شهرک های 
صنعتی مشکل های زیست محیطی را به 
همراه دارد. وی گفت: متاسفانه در صدور 
مجوزهایی که برای ساخت واحد مسکونی 
محیط  به  کافی  توجه  شود،  می  داده 
پیرامونی آن نیست، از این رو این تصمیم ها 
از غنای کافی برخوردار نیست، و باید اقدام 
لازم برای جلوگیری از بروز مشکل صورت 
گیرد. این مقام استانداری قم با تاکید بر 
اینکه تشکیل شرکت مدیریت صادرات اتاق 
بازرگانی باید حرف نخست را بزند، تصریح 
کرد: فعالیت در این راستا بسیار کند است، 
اما همان گونه که از آغاز سال جاری همواره 
تاکید داشتیم، شرکت مدیریت صادرات 
استان، حلال بسیاری از مشکلات محسوب 
می شود و به همین خاطر دفتر جذب و 
حمایت از سرمایه گذاری استانداری باید 
در شورای گفت و گوی استان این مطالبه 
را دنبال کند. غضنفری افزود: وقتی یک 
واحد تولیدی محصولی را دریافت می کند 
و تحویل نمی دهد، باید پروانه فعالیت آن 
باطل شود، چرا که اگر در این خصوص 
به  تخلف  این  کنیم،  برخورد  منفعلانه 

واحدهای دیگر نیز تسری پیدا می کند.

معاون استاندارقم : 

منابع  بانکی باید در اختیار تولید كنندگان واقعی قرار بگیرد 


